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Vážení čitatelia,
ďakujeme Vám 

za priazeň, ktorú ste 
nám zachovali počas 
celého, práve končia-
ceho roka. Zároveň 
Vám prajeme nád-
herné, pokojné a ni-
čím nerušené prežitie 
Vianoc a do nového 
roka najmä zdravie, 
šťastie, lásku a veľa 
úspechov v osobnom 
i pracovnom živote.

Redakcia

Stropkovčan Peter Polončák bude 
tráviť Vianoce medzi obyvateľmi 

amazonských pralesov

Čítajte na 
strane 5
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Editoriál
Vianočné dvojčíslo sa od 

ostatných vydaní Stropkovského 
Spektra líši v jednej zásad-
nej veci. Zatiaľ, čo po celý rok 
svojim čitateľom prinášame 
široké spektrum (zrejme nie je 
náhodou, že toto slovo figuru-
je aj v názve novín) informácií, 
úplne posledné decembrové 
vydanie sa snažíme ladiť via-
nočne, pohodovo, skrátka tak, 
aby sa vám príjemne čítalo. 
Lenže skloňovať vianočné témy 
každý december inak je niekedy 
viac ako náročné. V predošlých 
rokoch sme čitateľom priniesli 
rozhovory s cudzincami, ktorí sa 
v Stropkove síce udomácnili, ale 
ich vierovyznanie im káže riadiť 
sa vlastnými zvykmi a tradícia-
mi, ale aj článok o tom, ako 
vianocujú Stropkovčania v exo-
tickej cudzine. Vo vianočných 
dvojčíslach sme písali o pečení 
oplátok, medovníkov, o výrobe 
medu, snáď už chýbal len člá-
nok o výrobe vianočných gúľ. Aj 
to len preto, že sa v našom regi-
óne nevyrábajú. Keď sme v re-
dakcii rozmýšľali, o čom písať, 
čím čitateľa zaujať, došli sme 
k záveru, že čo sa týka Vianoc, 
zďaleka sme nevyčerpali všetky 
témy. Tak napríklad. Vedeli ste, 
koľko snahy musia chovatelia 
kaprov vynaložiť, aby ste si je-
den exemplár mohli v trojoba-
le vypražiť na štedrú večeru? 
Tušili ste, že váš živý vianočný 
stromček rástol v zemi deväť 
rokov? Možno vás zaujme roz-
hovor so Stropkovčanom, ktorý 
pôsobí v ekvádorskej misii ale-
bo tip od predsedu stropkov-
ských turistov ako na lyžiach 
obdivovať krásy tunajšej príro-
dy. Vo vianočnom dvojčísle už 
tradične prinášame aj rozhovor 
s duchovným. V tomto vydaní 
sa budeme o Vianociach zhová-
rať so stropkovským dekanom 
Jánom Švecom Bilým. Že vás 
ani jedna z avizovaných tém 
nezaujala? Nevadí. Prečítajte 
si aspoň inzerciu. Nikdy nevie-
te, kam vás posunie. A celkom 
na záver: Ďakujeme za priazeň 
a tešíme sa na stretnutie v no-

vom roku. 

Predplatné už aj elektronicky
Našim čitateľom, ktorí nema-

jú možnosť kúpiť si Stropkovské 
Spektrum v novinových stánkoch 
a na poštách a majú záujem o pred-
platné oznamujeme, že jeho výška 
pre rok 2011 je 20,- €. 

Od nového roka sme pripravili aj 
možnosť predplatného elektronic-
kého vydania našich novín za cenu 
10,- €. Predplatiteľom bude každý 
pondelok ráno na zadanú e-mailovú 

adresu počas celého roka zasielané 
kompletné vydanie Spektra v pdf 
formáte. Viac informácií získate aj na 
stránke www.espektrum.sk. 

Objednávky prijímame v redak-
cii v polyfunkčnom dome na Námestí 
SNP 554/17, na telefónnych číslach 
054/742 3895, 7181 017, prípadne 
mailom na adrese redakcia@espek-
trum.sk

-r-

Na klzisku namontovali nové signalizačné zariadenie
Uplynulú sobotu uviedli do pre-

vádzky stropkovský zimný štadión. 
Jednou z povinností jeho správcu 
pred začiatkom sezóny bolo zabez-
pečenie signalizač-
ného zariadenia 
na únik amoniaku. 
Poslanci zastupi-
teľstva vyčlenili 
v mestskom roz-
počte na tento účel 
vyše 22 tis. eur 
a počas minulého 
týždňa bolo zaria-
denie na zimnom 
štadióne uvede-
né do prevádzky. 
„V chladiacej tech-
nológii štadióna 
sa nachádza vyše 
3,5 tony čpavku 
a bolo našou zá-
konnou povinnosťou zabezpečiť 
zariadenie, ktoré by monitorovalo 
jeho prípadný únik a automaticky 
upozornilo na nebezpečenstvo sú-
činnostné zložky i obyvateľstvo,“ 

vysvetlil Anton Andrejko, vedúci 
prevádzky podniku Služba. Inštalácia 
nového zariadenia trvala týždeň 
a náklady na jej realizáciu dosiahli 

zhruba 17,5 tis. eur. V prípade ne-
hody dokáže okamžite upozorniť na 
únik políciu, hasičov i Civilnú ochra-
nu. Zvuková signalizácia upozorní na 
možné nebezpečenstvo obyvateľov 

mesta v omnoho širšom okruhu ako 
doteraz. 

Z technického hľadiska je chla-
diaca technológia zimného štadióna 

v relatívne dobrom 
stave. Aj tu však 
vplyvom pove-
ternostných pod-
mienok dochádza 
k skracovaniu jej 
životnosti. Podľa 
A. Andrejka by po-
mohlo prekrytie 
štadióna. Horšie 
je to s rolbou na 
úpravu ľadu, ktorá 
je v Stropkove od 
roku 1984. Pred 
uvedením štadióna 
do prevádzky bolo 
potrebné odstrániť 
niekoľko porúch 

a jej stav napovedá, že v tejto sezó-
ne neboli posledné. 

Zimný štadión bude ve-
rejnosti k dispozícii do konca 
februára budúceho roka. -np-

Viceprimátorom P. Kačic, 
prednostom MsÚ I. Kleban

V pondelok o 10.00 hod. sa na 
ustanovujúcom zasadnutí stretnú 
noví poslanci Mestského zastu-
piteľstva, na ktorom budú volení 
noví členovia mestskej rady a pred-
sedovia komisií MsZ. Menovaný 
bude aj nový viceprimátor mesta. 
Podľa dostupných informácií si pri-
mátor MUDr. Peter Obrimčák do 

tejto funkcie vybral nového poslan-
ca MsZ Ing. Pavla Kačica (ĽS-HZDS). 
Novým prednostom Mestského 
úradu sa stane bývalý riaditeľ Úradu 
práce Mgr. Ivan Kleban. Doterajší 
prednosta Ing. Metod Burák by mal 
aj naďalej zostať pracovať v štruktú-
rach mesta. 

-np-

Vianočné remeselné trhy presunuli 
do mestského parku

Stropkovské Vianočné reme-
selné trhy pripadnú tohto roku 
na 22. december. Vzhľadom na 
rekonštrukciu námestia, kde sa 
konali doposiaľ, presunuli orga-
nizátori štvrtý ročník do mest-
ského parku. „Koledy začnú 
znieť pri fontáne už od deviatej 
hodiny ráno a pre návštevní-
kov bude na predaj pripravený 
typický vianočný tovar ako na-
príklad med, ľudovoumelecké 
výrobky, medovníčky, drevené 
hračky, keramika, betlehemy, 
sviečky, stromčeky, vianočné 
ozdoby, výrobky z kožušiny 
a rôzne iné ručne zhotovené 
výrobky vhodné ako darče-
ky. Svoje práce tu budú pre-
zentovať aj členovia ZO SZZP 
v Stropkove, OZ Ohnivé srdce 
lásky a Domova sociálnych 
služieb. Chýbať nebudú ani 
pochúťky tradičnej domácej 
kuchyne,“ informoval hovorca 
MsÚ Imrich Makó a dodal, že 
kultúrny program začne o šest-
nástej popoludní a predstavia sa 
v ňom Miešaný spevácky zbor 
Karmel, Zbor sv. Cyrila a Metoda 
pri kláštore redemptoristov 
a žiaci speváckeho odboru ZUŠ 

F. Veselého v Stropkove. „Som 
rád, že Vianočné remeselné 
trhy sa stali pre Stropkovčanov 
neodmysliteľnou súčasťou 
týchto dní a preto by som chcel 
osobne pozvať všetkých, aby 
sme prerušili preteky s každo-
dennými starosťami a strávili 
príjemný podvečer v kruhu 

priateľov a známych. Verím, že 
v atmosfére naplnenej poko-
jom a čarom Vianoc prežijeme 
spolu príjemnú chvíle, ktoré 
prichádzajú ruka v ruke s naj-
krajšími sviatkami v roku,“ od-
kázal obyvateľom mesta a oko-
lia primátor Stropkova Peter 
Obrimčák.   -ada-
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AnketaAnketa Anketa

Polícia hlási
Roztržky Pod orechom
6. decembra telefonicky oznámi-

la na linku 158 p. Č., že v pohostinstve 
Pod orechom dochádza k fyzickým 
útokom. Prípad bol kvalifikovaný ako 
priestupok proti občianskemu spolu-
nažívaniu a realizujú ho stropkovskí 
policajti.

Pod orechom rozbíjali 
poháre

6. decembra zistila hliadka OO PZ 
priestupok proti majetku, ktorého sa 
dopustili M. V a M. S. tým, že v pohos-
tinstve Pod orechom úmyselne rozbili 
sklenené poháre. Prípad prešetrujú 
stropkovskí policajti. 

Okradli ho, kým bol na 
Mikulášovi

7. decembra osobne oznámil na 
OO PZ V. S., že počas odovzdávania 
darčekov Mikulášom v podvečerných 
hodinách mu niekto z jeho bytu ukra-
dol mobil. Prípad bol kvalifikovaný 
ako priestupok proti majetku a reali-
zujú ho stropkovskí policajti. 

Natankoval a ušiel bez 
zaplatenia

9. decembra prijali na polícii tele-
fonické oznámenie, že na benzínovej 
stanici Slovnaftu v Stropkove nezná-
my vodič natankoval do vozidla 31,61 
litrov LPG a následne s vozidlom ušiel 
bez zaplatenia, čím majiteľke čerpa-
cej stanice spôsobil škodu vo výške 
15,81 €. Prípad bol kvalifikovaný ako 
priestupok proti majetku a realizujú 
ho stropkovskí policajti.

-ada-, -Bd-

Vo vianočnej ankete sa ľudí v uliciach mesta už tradične pýtame, čo by 
chceli zapriať svojim blízkym, známym, ale aj úplne neznámym ľuďom na 
Vianoce a do nového roka. Tu sú odkazy od našich šiestich respondentov.

Vaše vianočné 
a novoročné priania

Janko (Stropkov): Čo by som ľu-
ďom zaprial? Všetko najlepšie, veľa 
zdravia, šťastia, aby sa Stropkov ďa-
lej rozvíjal, aby ďalšie roky boli ešte 
lepšie, ako tie predošlé.

Romana Nemcová (Stropkov): Všetkým ľuďom prajem, aby boli úspeš-
ní, aby sa im v novom roku darilo ešte viac ako doposiaľ, skrátka všetko 
dobré v súkromí, aj v práci.

p. Belinová (Sitníky): Všetkým 
ľuďom prajem hlavne veľa zdravia, 
veľa úspechov v práci, v osobnom 
živote a hojnosť všetkého.

Gabika R. (Stropkov): Prajem 
všetkým ľuďom, aby v sebe mali 
v prvom rade viac lásky, lebo 
je to veľmi dôležité a veľa, veľa 
zdravíčka.

Miro (Nižná Olšava): Prajem ľu-
ďom všetko najlepšie v novom roku, 
veľa zdravia, šťastia a Božského po-
žehnania. A pokojné Vianoce.

M. T. (Stropkov): Každému pra-
jem hlavne zdravie, hojnosť všetké-
ho, pohodu a menej stresu, aby si 
ľudia viac dokázali vychutnať život.

Spektrum vyjde 
3. januára

Vážení čitatelia, v rukách dr-
žíte posledné tohtoročné vydanie 
Stropkovského Spektra. Najbližšie 
číslo bude v predaji od pondelka, 
3. januára 2011.   -r-

Na Vianočnom koncerte sa predstavil aj 
nový Orchester ZUŠ F. Veselého

Vianočný koncert Základnej 
umeleckej školy F. Veselého pod 
názvom Veselé Vianoce bol po sláv-
nostnom rozsvietení vianočného 
stromčeka v mestskom parku dru-
hým veľkým vianočným kultúrnym 
podujatím v meste. Uskutočnil sa 
14. decembra v reprezentačných 
priestoroch kaštieľa. „Každoročne 
v snahe umocniť 
krásnu predvia-
nočnú náladu ob-
darovávajú žiaci 
Základnej umelec-
kej školy F. Veselého 
pod vedením svojich 
pedagógov divákov 
a priaznivcov sym-
bolickými darčekmi 
v podobe progra-
mu plného hudby, 
spevu a umelec-
kého slova,“ uvie-
dol riaditeľ ZUŠ F. 
Veselého Miloslav 
Cimbala. Publikum s 

nadšením prijalo premiérové vystú-
penie nových súborových telies, kto-
ré si na Vianočný koncert pripravili 
svoj vlastný program. Poslucháčov 
zaujala francúzska koleda zo 16. sto-
ročia v podaní komorného súboru 
zostaveného zo žiakov sláčikového 
a dychového oddelenia pod vede-
ním Mgr. Z. Draveckej Mikulovej, 

búrlivým potleskom ocenili aj vystú-
penie komorného súboru zložené-
ho zo žiakov akordeónového, kláve-
sového a dychového oddelenia pod 
vedením D. Hica DiS. art. Príjemným 
prekvapením na záver bolo premié-
rové vystúpenie Orchestra ZUŠ F. 
Veselého, ktorý sa predstavil via-
nočnými skladbami O, chýr preblahý 

a Jingle Bells (Rolničky). „Orchester 
sa začal formovať v tomto škol-
skom roku a jeho základ tvoria 
prevažne žiaci sláčikového odde-
lenia, ktorí nepriamo pokračujú 
v tradícii Detskej ľudovej hudby. 
V tomto umeleckom telese vyras-
tá mladá generácia hudobníkov, 
ktorí pod vedením pána učiteľa D. 

Hica DiS. art. 
v spolupráci 
s ostatnými 
p e d a g ó g m i 
školy pripra-
via do budúc-
nosti nejedno 
milé hudobné 
prekvapenie 
pre svojich 
p o s l u c h á -
čov,“ prezradil 
M. Cimbala. 
V y s t ú p e n i a 
žiakov ZUŠ sú 
už dlhodobo 
zárukou ume-
leckej kvality. 

Na Vianočnom koncerte preniesli 
divákov do sveta umenia, harmó-
nie a krásy, svojim talentom umoc-
nili čarovnú atmosféru najkrajších 
sviatkov v roku. Tento symbolický 
vianočný darček ocenilo publikum 
potleskom a obdivom k umeniu 
mladej stropkovskej generácie.

-ada-
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Smútočné oznámenie
Pracoval vždy do únavy, pokoj sám sebe nedoprial.
Srdce jeho zlaté bolo, každému len dobre prial.
Stíchol dom, záhrada i dvor, už nepočuť jeho kroky 

v ňom.
Bude ťažko bez neho žiť, keď nemá kto potešiť, 

poradiť.
Ako jemu v očiach žiarila dobrota, tak nám bude chý-

bať do konca života.
S hlbokým zármutkom v srdci oznamujeme, že nás v nedeľu 12. de-

cembra navždy opustil náš milovaný manžel, otec, dedko a brat Peter 
Cerula zo Stročína. Úprimne ďakujeme všetkým, ktorí sa zúčastnili po-
slednej rozlúčky za kvetinové dary a prejavy sústrasti.

Smútiaca manželka, syn a dcéra s rodinami.

Spomienka
Dňa 16. decembra uplynuli 3 roky čo nás navždy opus-

til náš milovaný pradedko, dedko a otec Peter Skysľák 
z Havaja (sanitkár). Kto ho poznal, venujte mu tichú spo-
mienku v modlitbách.

S láskou a úctou na Teba spomínajú manželka, 
synovia Pavel, Ladislav a Milan s rodinami.

Spomienka
„Hoci si odišiel, niet Ťa medzi nami,
v našich srdciach ostávaš a navždy budeš s nami.“
Dňa 18. 12. uplynulo 5 rokov, keď nás navždy opustil 

náš milovaný manžel, otec, brat, zať a švagor Jozef Halaj 
zo Stropkova - Bokše. Kto ste ho poznali, venujte mu tichú 
spomienku a modlitbu.

S láskou a úctou spomína smútiaca rodina.

Spomienka
„Hoci si odišiel, niet Ťa medzi nami,
v našich srdciach ostávaš a navždy budeš s nami.“
21. decembra uplynie 10 rokov, čo nás navždy opustil 

náš milovaný otec, dedko a pradedko Ján Sakara z Vislavy. 
Kto ste ho poznali, venujte mu tichú spomienku.

Spomínajú dcéry a syn s rodinami.

Spomienka
21. decembra si pripomenieme 20. výročie od tragickej 

smrti nášho syna, brata a synovca Michala Kosturského 
z Nižnej Olšavy. Tí, ktorí si na neho spomeniete tak ako 
my, venujte mu tichú modlitbu či spomienku.

S láskou a úctou spomína smútiaca rodina.

Spomienka
Dňa 22. decembra 2010 uplynie 6 rokov, čo nás navždy 

opustil náš manžel, otec a dedko Emil Štim zo Stropkova. 
Za tichú spomienku a modlitbu všetkým, ktorí nezabudli, 
ďakujeme.

S láskou a úctou spomína manželka
a dcéry s rodinami.

Spomienka
Odišiel si od nás, niet Ťa medzi nami,
v našich srdciach ostávaš a navždy budeš s nami. 
Dňa 23. decembra uplynie 5 rokov od chvíle, čo 

nás navždy opustil náš drahý manžel, otec a dedko Ján 
Piskorik z Lomného. Kto ste ho poznali, venujte mu tichú 
spomienku a modlitbu.

S úctou a láskou spomínajú manželka Anna
a dcéry Darina a Jana s rodinou.

Spomienka
V tichu cintorína, nad hrobom svojho manžela, otca, 

dedka a pradedka Jozefa Boršča stojí rodinka a v smút-
ku odrieka modlitbu „Odpočinutie večné daj mu ó Pane 
a svetlo večné nech mu svieti“. 26. decembra bude 10. vý-
ročie od jeho smrti. Odpočívaj v pokoji. Nezabúdame, 
spomíname.

Manželka a deti s rodinami.

Benefičný koncert Vianočný čas 
umocnil sviatočnú atmosféru
Minulú nedeľu sa v divadelnej sále 

mesta Stropkov uskutočnil vianočný be-
nefičný koncert pod názvom Vianočný 
čas. Toto podujatie každoročne organizu-
je Odbor školstva a kultúry v spolupráci 
s materskými, základnými a umeleckými 
školami v meste. Účinkujúci vytvorili na 
pódiu, ale aj v hľadisku, nádhernú pred-
vianočnú atmosféru a svojimi vystúpe-
niami umocnili čaro najkrajších sviatkov 

v roku. V úvode zaznel spev a hra na kla-
vír v podaní žiakov ZUŠ F. Veselého, v ďal-
ších chvíľach patrilo pódium mažoretkám 
a deťom z materských škôl. Detský spe-
vácky zbor Maľovaný svet sa predsta-
vil s piesňami Pochválen buď a Keď sú 

Vianoce. Na benefičný koncert si pripravi-
li krátku scénku aj deti z Rehabilitačného 
centra, s tancom a recitáciou sa predsta-
vili žiaci zo ZŠ na Mlynskej ulici, zavinšo-
vať prišli aj malí koledníci z MŠ A Hlinku. 
Druhú časť programu uzavreli nádhernou 
piesňou účinkujúci z Domu detí Božieho 
milosrdenstva. V nasledujúcich chvíľach 
sa predstavilo kvarteto priečnych flá-
ut zo ZUŠ F. Veselého, potom pódium 

ožilo tancom v podaní žiakov SZUŠ, 
scénku Svetielka lásky zahrali žiaci zo ZŠ 
na Konštantínovej ulici. Divadelnú sálu 
roztlieskal komorný spevácky zbor ZUŠ 
a ich Happy Day, nasledovala scénka 
a pieseň v podaní detí zo stropkovských 
základných škôl. V poslednej časti večera 
sa sálou rozozvučali skladby O chýr bre-
blahý a Búvaj dieťa v podaní triedneho 
komorného ansamble ZUŠ, potom už pó-

dium patrilo deťom zo ZŠ na Hrnčiarskej 
ulici. Už tradične sa s vianočným pásmom 
a piesňou predstavili klienti Domova so-
ciálnych služieb v Stropkove a ich pôso-
bivé vystúpenie zožalo veľký potlesk. 
Nádhernou bodkou za celým kultúrnym 

programom bola scénka Betlehemská 
hra v podaní Romano Jilo. Potom už pri-
šlo na rad odovzdávanie výťažku z bene-
fičného koncertu, ktorý tento krát puto-
val do Rómskeho komunitného centra. 
Vianočný program moderovala Klaudia 
Petrová, žiačka literárno-dramatického 
odboru ZUŠ F. Veselého. V závere vyda-
reného podujatia s charitatívnym podtó-
nom zaznela Tichá noc.  -ada-
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Spomienka
Dňa 27. decembra 2010 uplynie 8 smutných rokov, 

čo nás navždy opustil náš manžel, otec, svokor a dedko 
Eduard Andrejko. Kto ste ho poznali, venujte mu tichú 
spomienku.

S láskou spomínajú manželka, dcéry Izabela 
a Zdenka, zať Michal a vnuci Miško a Radko.

Spomienka
Kto žil v srdciach tých, ktorých opustil, ten nezomrel.

(J.V.Sládek)
Dňa 31. 12. 2010 si pripomíname 2. výročie odo 

dňa, keď od nás navždy odišla naša najdrahšia manžel-
ka, mamka a babka, pani Magdaléna Petrišinová, rod.
Hrabčáková zo Stropkova.

Stále nám veľmi chýbaš.
Tvoji najbližší, manžel Ján a dcéry Milka, Renáta a Jana s rodinami.

Stropkovčan Peter Polončák bude tráviť Vianoce 
medzi obyvateľmi amazonských pralesov

„Shuari žijú zo dňa na deň, nesporia a žijú z toho, čo im dá príroda“
Precestoval Afriku i Južnú Ameriku a práve na druhom konci sveta, 

v rovníkovom Ekvádore, našiel svoj druhý domov. V misii, kde vyše roka 
pôsobí medzi pôvodnými obyvateľmi amazonských dažďových pralesov 
pochopil, že človek k dokonalému šťastiu toho nepotrebuje veľa. 29-ročný 
Stropkovčan Peter Polončák v nasledujúcom rozhovore rozpráva o svojom 
živote v ekvádorskej provincii Morona Santiago, domorodých shuaroch 
i každodennej práci v misionárskych službách.

Ako si sa dostal k tvojej súčas-
nej práci v ekvádorskej misii? 

Do Ekvádoru som prišiel ako 
turista pred dvomi rokmi. Cestoval 
som tam prevažne autostopom. 
Moja cesta po Južnej Amerike zača-
la v brazílskom meste Foz do Iguacu 
na hraniciach s Paraguajom. Ďalej 

som putoval cez Bolíviu, Peru, Chile 
a Ekvádor. Práve v Ekvádore som 
stretol po prvýkrát po piatich me-
siacoch putovania Slováka, salezi-
ánskeho misionára z Oravy, Antona 
Odrobiňáka. On pracoval ako etnic-
ký farár v tunajšej misii v Bomboize. 
Zostávali mi necelé dva týždne do 
návratu na Slovensko, tak som ich 
strávil s ním a spoznával som jeho 
prácu. Neskôr ma zoznámil s ďal-
ším slovenským misionárom, ot-
com Jánom Šutkom, ktorý pôsobí 
v Macase. Keďže ma táto krajina 

zaujala, kontaktoval som ho neskôr 
na Slovensku a spýtal som sa ho, či 
je možné tam pracovať ako dobro-
voľník. Na odpoveď som dlho neča-
kal a asi po piatich mesiacoch po-
bytu doma na Slovensku ma čakal 
na letisku v Quite, hlavnom meste 
Ekvádoru. 

V čom spočíva práca 
dobrovoľníka? 

Misionárske víza som dostal 
asi týždeň po mojom príchode, 
teda 1. októbra 2009. Keďže Tónovi 
schválili projekt týkajúci sa výstav-
by nových kaplniek a rekonštruk-
cie starých, poprosil ma, aby som 
mu s tým pomohol. Lenže neskôr 
mi oznámil, že ho preradia na inú 
misiu – do Taisha, kde pracuje do-
teraz. Tu v Bomboiza je ešte ďalší 
starší misionár z Talianska, 81-roč-
ný otec Natale Pulici, ktorý tu žije 

vyše 50 rokov. Chcel, aby som zo-
stal v Bomboize vypomáhať mu ako 
šofér a sprievodca pri návštevách 
miestnych komunít. Takže veľa času 
trávim práve s týmto kňazom. Tu na 
misii máme aj menšiu farmu, kde 
chováme hydinu, takže stále máme 
čo robiť. Cieľom misionárov je hlá-
sanie Svätého písma a príprava 
na prijímanie sviatostí. Ale takisto 
vzdelávanie mladých ľudí, 
ktorým sa snažíme priblí-
žiť to, čo ich v živote ešte 
len čaká. 

Ako na teba zapôso-
bila táto krajina, jej oby-
vatelia a ich zvyky?

Ekvádor je krajina 
bohatá na kultúru, zvy-
ky, jazyky a podobne. Ja 
žijem v orientálnej časti 
- v Amazónii. Domorodí 
obyvatelia tejto časti 
sú prevažne shuari. Ide 
o kmeň, ktorý žije v ama-
zonských dažďových pra-
lesoch. Sú to veľmi milí 
a pohostinní ľudia, ktorí 
sa veľmi radi zabávajú. Na 
zábavu si nájdu vždy čas. 
Skoro každý deň sa zídu na 
ihrisku, ktoré sa nachádza 
uprostred komunity a hrávajú tam 
futbal. Závidím im ich bezstarost-
nosť a tiež to, že majú veľkú trpezli-
vosť čakať. Sú to ľudia prírody, majú 
veľa detí, obvykle šesť až desať. Žijú 

skromne vo svojich domčekoch po-
stavených z dreva so slamenou stre-
chou. Na svojich záhradkách pestujú 
zeleninu, ktorú na Slovensku ani ne-
poznáme. Napríklad yuku, camote, 
papachinu, platano (banány na va-
renie), guineo (banány aké pozná-
me my). Niektorí chovajú dobytok, 

sliepky a prasatá. Väčšina z nich sa 
živí aj lovom divých zvierat alebo 
rybolovom. Keďže sú už celkom civi-
lizovaní, podobne ako u nás, aj tam 
už mladí odchádzajú za prácou do 
väčších miest. V každom prípade je 
však život v Ekvádore veľmi pokojný, 
čas tu plynie pomalšie ako u nás, a 
hlavne je tu nádherná príroda. Moje 
pôsobenie v tejto časti sveta ma veľ-

mi pozitívne ovplyvnilo a chcem tu 
zostať ešte dlho, možno aj natrvalo. 
Tu som zistil, že človek nepotrebuje 
k životu veľa vecí, aby bol šťastný. 

Ako by si porovnal život na 

Slovensku a v Ekvádore?
Rozdiel je veľký, či už ide o príro-

du, kultúru alebo životný štýl. Ľudia 
v Ekvádore sa nikam neponáhľajú, 
žijú zo dňa na deň. Nerobia si žiad-
ne úspory. V mestách žijú z toho, 
čo predajú a zarobia. Na vidieku 
z toho, čo im príroda dá. Žijú veľmi 
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Blahoželanie
Dňa 24. decembra 2010 sa vzácneho životného jubilea 91 rokov dožíva náš otec-

ko, dedko a pradedko KAROL NEMEC zo Stropkova. 
Drahý otecko, veľa zdravia, šťastia, Božieho požehnania a veľa ďalších radostných 

rokov prežitých v kruhu rodiny Ti praje dcéra Božena s rodinou.
Za celú rodinu Ťa objímajú a bozkávajú Tvoje 

pravnúčatá Klárka, Ľuboško, Klaudika a Borisko.

Stropkovčan Peter Polončák bude tráviť Vianoce 
medzi obyvateľmi amazonských pralesov

skromne, ale sú vždy usmiati a spo-
kojní. Čo sa týka prírodných podmie-
nok, Ekvádor je rovníková krajina, 
takže podnebie je tu teplé a celý rok 
je tu leto. V závislosti od nadmorskej 
výšky sa tu teploty šplhajú aj nad 40 
stupňov. Vo výškach medzi 2000 až 
3000 m n. m. je typické jarné poča-
sie ako u nás.

 Tvoje začiatky v Južnej Amerike 
zrejme neboli ľahké aj kvôli veľkej 
jazykovej bariére... 

Keď som prišiel do Južnej 
Ameriky, vedel som možno 10 – 20 
slov po španielsky. Ale po piatich 
mesiacoch putovania a ďalšom roku 
strávenom v Ekvádore môžem pove-

dať, že španielčinu ovládam takmer 
na dobrých 80 percent. A zvládol 
som to bez kníh. Chcem sa naučiť aj 
pôvodný jazyk shuarov, ale aby som 
to zvládol, musím žiť s nimi.

Spomenul si, že ekvádorská mi-
sia, v ktorej pôsobíš je na konci, no 
v tejto časti sveta by si chcel ostať 
žiť aj naďalej. Čím si ťa táto krajina 
získala?

Naša misia končí, ale tunajší 
pobyt v nej si môžem predĺžiť. Mňa 
však láka žiť medzi miestnymi a učiť 
sa práve od nich. Títo ľudia žijú ďa-
leko od ciest, väčšinou pri riekach. 
Majú svoje zvyky, tradície a jazyk. Tu 
na misii, kde žijem, to vlastne už nie 
je také typické shuarské. Je tu veľa 
prisťahovalcov a je to tu premieša-
né. V každom prípade, rok v misii mi 

dal veľmi veľa. Človek sa tu učí stále 
niečo nové. Pred mojou cestou do 
Južnej Ameriky som čítal veľa ces-
topisov, videl veľa dokumentárnych 
filmov o týchto krajinách. Mám rád 
dobrodružstvá a divokú prírodu, 
preto som tu. A aj keď mi tu niečo 
nesedí, tak sa s tým jednoducho 
zmierim. Myslím, že som tu našiel 
druhý domov. 

Blížia sa Vianoce, ako ich osla-
vujú tamojší obyvatelia?

Vianočné sviatky prežívajú ako 
každý iný sviatok na spôsob „fiesta 
– vacaciones“, teda zábava a prázd-
niny. Ak majú možnosť, idú do kos-
tola, modlia sa. Ináč dni prebiehajú 
normálne prácou okolo domu alebo 

na záhradke. V mestách už vidieť aj 
vyzdobené domy a vianočné strom-
čeky, ktoré sem dovážajú z Číny. 

Majú zaužívané aj typické 
vianočné zvyky, podobne ako 
v Európe?

O vianočných zvykoch som toho 
veľa nepočul a zatiaľ som ich nemal 
možnosť zažiť. Ale typický vianočný 
deň shuarov je ako každý iný. Akurát 
s tým rozdielom, že večer si pozvú 
svojich príbuzných na večeru a pri 
hudbe a jedle trávia celý večer spo-
lu. Starí shuari v minulosti nepoznali 
kalendár ani hodiny a podľa starých 
zvykov oslavovali Nový rok, v ich 
jazyku uwi, v marci, keď dozrievali 
plody palmy chonta. Tá je akýmsi 
symbolom ich života a jej olejna-
té plody zbierajú len raz v roku. 

O ľuďoch neveriacich v Boha, resp. 
nekresťanoch (ateos) toho veľa ne-
viem, ale aj oni trávia sviatky hlavne 
odpočinkom, ale aj zábavou či stret-
nutiami z blízkymi. 

A čo vianočné menu?
Nemajú typické vianočné jedlá. 

Aj na Vianoce pripravujú obvyklé 
jedlá svojej kuchyne, ktoré varia po-
čas celého roka. Jedným z takýchto 

jedál je ayampaco. Kuracie alebo ry-
bie mäso pokrájané na kúsky s pal-
mitom (s dužinou z palmy Chonta) 
varené v listoch z banánovníka. Ako 
príloha sa podáva varená yuka ale-
bo platano. Ako nápoj pijú svoju ob-
ľúbenú „chichu“, ktorá sa pripravuje 
z yuky a pridávajú sa tam kvasinky. 
Tento napoj pripravujú deň vopred. 
Obsahuje trochu alkoholu. Mne veľ-
mi chutí a má dobré liečivé účinky 
na choré obličky.

Kde budeš tráviť tohtoročné 
sviatky?

Tohtoročné Vianoce budem 
tráviť u jedného známeho shuara, 
ktorý sa u nás na misii stará o hos-
podárstvo. Vlastne prvýkrát budem 
tráviť Vianoce v Ekvádore. Tie mi-
nuloročné som strávil v Peru a pred 
dvoma rokmi som bol v Chile. 

Čo ti v Ekvádore chýba zo slo-

venských Vianoc a čo by si naopak 
priniesol odtiaľ k nám? 

Do Ekvádoru by som priniesol 
možno trochu snehu a takisto kapra, 
ktorý mi tu na vianočnom stole chý-
ba. A čo by mohli Slováci odpozerať 
od shuarov? Asi to, že Vianoce sa 
dajú prežiť aj bez zbytočne drahých 
darčekov. No a priniesol by som sem 
aj spomínaný veľmi chutný nápoj 

chicha, ktorý tu pijú .  -np-

V saleziánskom Spravodaji ASC 
z februára tohto roka sa o Petrovi 
zmienil aj misionár v Ekvádore 
Anton Odrobiňák. Z článku 
vyberáme: 

Predstavený ma posiela do inej 
komunity - Taisha, viac do vnútro-
zemia Amazonie, kde sa dá dostať 
len malými lietadlami, lebo tu nie 
sú cesty. Je tu oveľa viac horúco. 
Mojou saleziánskou komunitou je 
Taisha, ale farnosť mám vzdialenú 
asi na hodinu cesty motorkou a volá 
sa Tuutin - Entsa. V komunite sme 
traja saleziáni – dvaja kňazi (Slovák 
a Belgičan, ktorý je direktor) a jeden 
koadjutor (Talian). Okrem toho tu 
teraz máme aj troch dobrovoľníkov 
(jeden domáci Ekvádorčan, druhý zo 
Slovenska a tretia žena z Rakúska). 
Ja mám na starosti navštevovať 
a po duchovnej stránke animovať 
30 menších, či väčších shuarských 
komunít, navštevovať školy a spo-
lupracovať s inštitúciami. Zatiaľ len 
spoznávam, čo všetko tu je a kde 
je a kde sa nachádza. Do osád ma 
zväčša sprevádzajú shuarskí kate-
chéti. Pohybujeme sa peši, alebo 

motorovým dreveným kanoe. 
Ďalšou novotou je môj nový 

spoločník - dobrovoľník, Slovák 
– východniar Peter Polončák 
zo Stropkova. Spoznali sme sa 
v Ekvádore v marci tohto roku. 
Spolu sme sa stretli na východe 
v Bardejove, keď som tam bol na 
návšteve. Mnohým som o ňom roz-
prával. Chce sa usadiť pravdepodob-
ne v Ekvádore, kúpiť domček, založiť 
rodinu, žiť tu a pracovať. Zatiaľ je so 
mnou, lebo sa potrebuje zdokonaliť 
v španielčine a trochu viac spoznať 
Ekvádor. Špeciálne ho zaujíma prí-
roda, ľudia, zvieratá, rastliny. Je 
veľký turista. Rád sa kúpe, pohybu-
je peši, ale aj na bicykli, motorke, 
aute, prípadne lietadlom. Rozumie 
sa do elektriky, počítačov a robí 
rôzne údržbárske práce a opravy. Je 
pracovitý a precízny. Sprevádza ma 
na všetkých cestách. Spolu je nám, 
dvom Slovákom v cudzom svete, 
lepšie a veselšie. (...)

Anton Odrobiňák saleziánsky 
misionár v Ekvádore.

(Na fotografii na strane 1 vpravo - 
pozn. red)
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Dekan Ján Švec Bilý hovorí o najvzácnejšom posolstve Vianoc
„Vianoce sú stále, keď podáš ruku tomu, kto ťa 
urazil, keď sa usmievaš a povieš láskavé slovo.“

Hoci čaro a posolstvo Vianoc čoraz viac prehlušuje konzum, bezpochy-
by ostávajú najmä sviatkami duchovnými. Podobne, ako po minulé roky, 
aj v tomto koncoročnom dvojčísle vám prinášame rozhovor s duchovným. 
S prosbou o rozhovor sme oslovili dekana stropkovskej farnosti Jána Šveca 
Bilého a on nám ho veľmi ochotne poskytol. Pochádza z Hankoviec v okrese 
Bardejov a je najstarším zo šiestich súrodencov. Po skončení bohosloveckej 
fakulty v Bratislave pôsobil šesť rokov ako kaplán v Snine, neskôr nastúpil 
ako správca fary do Sobraniec. „Odvtedy ma rodičia neprestali sprevádzať 
na mojej kňazskej ceste,“ spomína. Po pätnástich rokoch v Sobranciach bol 
ustanovený za farára a okresného dekana v Michalovciach a bol poverený 
viacerými cirkevnými a spoločenskými úlohami. Od roku 1990 pôsobil ako 
farár v Hanušovciach nad Topľou, už osem rokov slúži ako farár a dekan 
v stropkovskom dekanáte.

Kedy ste po prvýkrát pocítili, že 
vašim poslaním je práve kňazské 
povolanie? 

Neviem na to presne odpove-
dať. Cítil som to v sebe od malička. 
Bolo to kdesi vo mne, vo vnútri. 
Niekedy mi to aj prekážalo. 
Chcel som sa toho pocitu, myš-
lienky, zbaviť. Chcel som byť 
ako ostatní chlapci a mať účasť 
aj na tých chlapčenských hun-
cútstvach. Pre tie zvláštne po-
city, ktoré ma neopúšťali, som 
sa snažil mnohým takýmto 
veciam vyhýbať. I na strednej 
škole, keď som bol už mláden-
com, ma vo vnútri stále čosi 
vyrušovalo, napomínalo, aby 
som neurobil nejakú mladícku 
hlúposť. Pritom som sa modlil, 
aby ma Pán Boh zbavil týchto 
myšlienok, aby mi pomáhal. 
S odstupom času vidím, že 
mnohé udalosti v mojom živo-
te Pán Boh usmerňoval tak, že 
ma to viedlo naozaj ku kňaz-
stvu. Pred nástupom do kňaz-
ského seminára som zašiel do 
Gaboltova a pred milostivým 
obrazom Panny Márie Škapuliarskej 
som sa nahlas pýtal: „Panna Mária, 
som ja naozaj súci a hodný pre 
kňazstvo? Dokážem to? Vydržím to 
bez vlastnej rodiny?„ Mne sa zdalo, 
že Panna Mária sa na mňa usmie-
vala a ja som to považoval za klad-
nú odpoveď. Myslím si, že to ona 
zariadila, že som v Stropkove, opäť 
pri nej. Je to pre mňa ďalší prejav 
jej ochrany. Pri pohľade na jej obraz 
si často vzdychnem: „Ak si to ty za-
riadila s mojím kňazstvom, tak ma 
tu máš. Staraj sa o mňa a ochraňuj 
ma.“ Ako vďaku za to nosím vo svo-
jom srdci túžbu a robím všetko pre-
to, aby bol tento stropkovský kostol 
povýšený na sanktuárium Panny 
Márie Škapuliarskej. 

Ako si spomínate na Vianoce 
svojho detstva?

Som už 45 rokov kňazom. Prežil 

som Vianoce detské, študentské, 
bohoslovecké, kaplánske i farársko-
dekanské. Každé Vianoce boli iné. 
No najkrajšie boli určite tie detské. 
Snažím sa aj teraz, keď som starší, 
prežívať blízkosť Boha tak, ako to 

bolo vtedy, keď som bol dieťaťom. 
Pri príprave detí na Vianoce som 
niekedy smutný z toho, že dnes ne-
dokážu prežiť vianočné tajomstvo 
- Boh ako dieťa je medzi nami. Keď 
v mojom rodnom kostolíku prvýkrát 
organista zaspieval pieseň Príde 
Kristus, Spasiteľ náš, dostal som 
sa do zvláštneho precitnutia. Začal 
som počítať dni, po ktorých prídu 
Vianoce. V tom čase ešte nebola 
televízia, ba ani rádio sme nemali 
a naše duše neboli preplnené a za-
ťažené dnešnými zbytočnosťami, 
preto v nich bolo dosť miesta pre 
prijímanie večných Božích právd. 
Skoro ráno, ešte za tmy, som cho-
dieval s lampášom na rorátne sväté 
omše. Tento zvyk som presadzoval 
v každej farnosti, kde som pôsobil. 
Mali sme šikovného pána farára, 
ktorý s nami pripravoval vianočné 

scénky, spevy, súťaže a s dospelými, 
s našimi otcami a mamami nacvičo-
val spevy. A keď nadišiel 15. decem-
ber, čo je deväť dní do Vianoc, my, 
deti, sme spolu s dospelými chodie-
vali večer do jednotlivých rodín na 
modlitby a spevy. Tá adventná prí-
prava bola veľmi silná a ničím neru-
šená. A keď prišli Vianoce, boli sme 
ako živé chodiace betlehemy. 

Môžete opísať, ako ste vtedy 
prežívali Štedrý deň?

Na Štedrý deň sú v kalendári 
mená Adam a Eva, naši prarodičia, 
je to teda spomienka na Raj. Cez 
Štedrý deň sme mali doma navzájom 
žiť akoby v Raji. Bez hádok, v láske 
a pozornosti jeden voči druhému. 
To bol ten náš hlavný vianočný dar 

pre Ježiša. Štedrý deň sa od-
vodzuje od štedrosti Boha, 
ktorý nám na Vianoce daroval 
Spasiteľa - Ježiša Krista. My, ľu-
dia, túto Božiu štedrosť napo-
dobňujeme tým, že sa navzá-
jom obdarúvame „Ježiškom“. 
Za mojich detských čias sa také 
dary ako dnes nedávali. Skôr 
to boli jablká, doma vyrobené 
sladkosti, z dreva vyrezávané 
figúrky. Na Štedrý deň bol vte-
dy prísny pôst. Mäso sa vôbec 
nejedlo, z ostatných jedál iba 
tri krát do dňa, z toho iba raz 
do sýtosti, a to na štedrú veče-
ru. To bolo pre nás, deti, naj-
ťažšie. Rodičia zo suda zobrali 
kyslú kapustu, nakrájali tam ci-
buľu, posolili, okorenili a toto 
sme jedli. Spočiatku to chutilo, 
ale čím ďalej, tým viac to bolo, 
akoby nám po žalúdku niekto 

so sviečkou pripekal. Pritom mama 
piekla voňavé bobaľky a iné koláče 
a tá vôňa nás provokovala. Stalo sa, 
že sme niekedy nevydržali a bobaľ-
ky sme potiahli a zjedli. Otec hneď 
zistil, kto to bol, keď nás postavil do 
radu a kázal nám, aby sme ukázali 
zuby. Aj z toho všetkého bola taká 
veľká túžba po svätej večeri. Pravda, 
dnes, keď sa celý deň napchávame, 
ani tá večera tak nechutí a práve tie 
bohaté stoly a darčeky nám robia 
clonu, ktorá nám bráni, aby sme 
zbadali Toho, koho narodenie na 
Vianoce oslavujeme.

Dnes už zrejme prežívate 
Vianoce úplne inak. Ako dokážete 
skĺbiť vianočné „pracovné povin-
nosti“ so súkromným prežívaním 
Vianoc? 

Všetky moje Vianoce som 
strávil v kruhu svojich rodičov 

a súrodencov. Keď som sa stal už 
samostatným farárom, štedrú svätú 
večeru som strávil najčastejšie na 
fare so svojimi rodičmi a súroden-
cami a ich rodinami. Spravidla moji 
kapláni odchádzajú na štedrú veče-
ru k svojim rodičom podobne, ako 
niekedy ja. Čo sa týka večere, pri-
pravujeme všetky jedlá, ktoré sme 
pripravovali v minulosti, ale už sú 
obohatené o ďalšie dobroty. Môžem 
sa pochváliť, že na Štedrý deň som 
ešte nikdy mäsité pokrmy nejedol 
napriek tomu, že dnes už nie sme 
povinní zachovať prísny pôst. Avšak 
ako jeden z darov Ježišovi sa odpo-
rúča dobrovoľný pôst a do sýtosti sa 
najesť až pri štedrej večeri. Urobiť 
štedrú večeru bez mäsa je i úctou 
voči tradícii a našim praotcom. Na 
druhej strane, kto si dá na štedrú 
večeru aj mäso, ničím sa nepreviní. 
Po večeri nasleduje obdarovávanie 
darčekmi pod vianočným stromče-
kom a spievame všetky vianočné 
piesne z JKS, ktoré vieme. Tým sa 
obrad večere končí. Potom si každý 
urobí svoj program a pred polno-
cou sa uberáme na polnočnú svätú 
omšu. Treba povedať, že vianočnú 
slávnosť vedie kňaz a stále sa roz-
dáva. Preto je aj vo zvláštnom roz-
položení. Stáva sa, že si cez Vianoce 
povzdychne - Keby už bolo po tom, 
zatiaľ čo ľudia vravia - Keby to trvalo 
ešte dlho.

Čo je dôležité uvedomiť si prá-
ve počas vianočných sviatkov?

Vianoce sú najkrajšie, najdojí-
mavejšie, najvznešenejšie sviatky. 
Vtedy cítime Božiu blízkosť a pod 
vplyvom tej blízkosti cítime, že sme 
iní, lepší ako inokedy. Objavujeme, 
že je v nás veľa dobrého, šľachetné-
ho a že cez Ježiša sa môžeme stať 
veľkými, Božími. Na Vianoce si ne-
dajme ukradnúť Ježiša. Máme sa 
s Ním stretnúť a vo viere a pokore 
zvolať: „Ó, Pán môj a Boh môj!“ 
Zvlášť na Vianoce buďme ostražití, 
aby sme nezahádzali Ježiša kon-
zumom, lebo pochodíme tak, ako 
hovorí jeden príbeh. Stalo sa to raz 
v zime na ďalekom severe. Zámožnej 
rodine sa narodil vytúžený a dlho 
očakávaný syn. To bolo radosti! Takú 
udalosť bolo treba poriadne osláviť. 
Na krstinách sa zišlo veľa bohatých 
a dôležitých hostí zblízka i zďaleka. 
Uzimení zoskočili zo saní a vošli do 
vyhriatej miestnosti. Povyzliekali si 
kožuchy, pohádzali ich na posteľ, 
zasadli k bohato prestretému stolu 

(Pokračovanie na strane 8.)
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Dekan Ján Švec Bilý hovorí o najvzácnejšom posolstve Vianoc
a začali hodovať. Keď sa ich srdce 
rozveselilo, spomenuli si na dieťa 
a chceli ho vidieť. Hľadali ho, ale 
nikde ho nemohli nájsť. Pre hodova-
nie na dieťa celkom zabudli. Zrazu si 
matka spomenula, že pri vítaní hos-
tí dieťa položila na posteľ. Tá však 
bola zahádzaná kožuchmi! A dieťa? 
To ležalo pod nimi zadusené.

Naozaj, nenechajme Ježiša za-
hynúť v jasličkách zmaterializova-
ným spôsobom dnešného moder-
ného sveta.

Človek si však môže Vianoce 
uchovať vo svojom vnútri po celý 

(Dokončenie zo strany 7.) rok...
S čím väčšou túžbou očakávame 

Vianočné sviatky, s tým väčšou nos-
talgiou sa s nimi lúčime. Je nejaký 
spôsob, aby Vianoce neskončili? 
Áno, je. Vianoce môžu trvať stále. 
Vianoce, to je sila a schopnosť mi-
lovať a odpúšťať. Vianoce sú stále, 
keď podáš ruku tomu, kto ťa urazil, 
keď sa usmievaš a povieš láskavé 
slovo. Vianoce sú stále, keď do-
kážeš druhého ospravedlniť, keď 
venuješ svoj čas blížnemu a trpez-
livo ho vypočuješ. Vianoce sú vždy, 
keď niekomu čímkoľvek pomôžeš, 
vždy, keď zadržíš nevľúdne slovo 

a nepriaznivú poznámku. Vianoce 
trvajú stále, keď čokoľvek dobrého 
urobíš. Vtedy sa znova a znova rodí 
Ježiš. Keď svojim životom, svojimi 
skutkami spievaš Sláva Bohu na 
výsostiach, vtedy trvajú v tvojom 
srdci Vianoce. Ktosi raz povedal: 
„Ak si však voči tomuto svetu ľaho-
stajný a myslíš len na svoje záujmy, 
Vianoce od teba odišli, nie je v tvo-
jom srdci miesto pre Ježiša, nena-
rodí sa v ňom. Mária a Jozef musia 
hľadať miesto inde, ale kde?“

Ďakujeme za krásny roz-
hovor a na záver poprosíme 
o vianočné prianie pre čitateľov 

Stropkovského Spektra.
Všetkým čitateľom 

Stropkovského Spektra vinšujem 
pokojné milosti plné požehnané 
vianočné sviatky. Nech betlehem-
ský pokoj spočinie na vás a na va-
šich drahých. Na zdravých i chorých, 
na rodiny zhromaždené v láske pod 
vianočným stromčekom i na osa-
melých a opustených. Na všetkých 
blížnych v nemocniciach, na ces-
tách, v práci i v službe. Na tých, 
ktorí bdejú nad našim blahom 
a pokojom. Nech pokoj betlehem-
ského Dieťaťa spočíva na všetkých 
ľuďoch dobrej vôle.    -ada-

Filmový festival Stropkovský Jeden svet spestria viaceré novinky
V jedenástich krajinách sveta od 

Poľska, Česka, Nemecka až po Keňu či 
Kirgizsko prebieha každoročne filmový 
festival dokumentárnych filmov pod 
názvom Jeden svet. Na Slovensku má 
za sebou už svoju 11. kapitolu a len 
v Bratislave ho v roku 2009 nav-
štívilo takmer 15 000 divákov. 
Okrem Bratislavy ho organizujú aj 
v ďalších pätnástich slovenských 
mestách, minulý rok mal pod 
názvom Stropkovský Jeden svet 
premiéru aj u nás. Organizátorom 
bol stropkovský okresný klub 
Kresťanskodemokratickej mláde-
že Slovenska (KDMS) v spoluprá-
ci s miestnym Rímskokatolíckym 
farským úradom. V rámci 
Slovenska akciu zastrešuje orga-
nizácia Človek v ohrození. „Nultý 
ročník festivalu Stropkovský 
Jeden svet hodnotím ako úspeš-
ný. Zúčastnilo sa ho približne 450 
Stropkovčanov a dostali sme veľmi 
veľa ďakovných a povzbudivých reak-
cií od návštevníkov, ktorí nám pri roz-
širovaní myšlienok, ktoré Jeden 
svet reprezentuje, veľmi držia palce 
a zároveň veria, že sa tento festival 
natrvalo udomácni na stropkovskej 
kultúrnej scéne. Samozrejme, máme 
ešte rezervy, keďže aj my sami sa 
učíme organizovaniu takéhoto pod-
ujatia. Tento rok sa budeme snažiť 
mnoho vecí ešte vylepšiť a taktiež 
prekonať minuloročnú návštevnosť 
festivalu,“ uviedol pre Stropkovské 
Spektrum hlavný organizátor akcie 
Jozef Šimko a prezradil aj horúce no-
vinky. Okrem úplne novej ponuky fil-
mov si budú môcť návštevníci prezrieť 
výstavu fotografií z rôznych kútov sve-
ta, organizátori rokujú so zástupcami 
organizácie, ktorá distribuuje občer-
stvenie z exotických krajín sveta (spl-
nené prísne potravinárske štandardy 
SR a EÚ sú samozrejmosťou). Suma 
z každého jedného predaného výrob-
ku putuje priamo človeku, ktorý sa ako 
prvý na jeho výrobe podieľal. Ak si na-
príklad návštevník zakúpi maniokové 
chipsy (Maniok je typický africký ze-
miak – pozn. red.), jeho peniaze nepo-
putujú rôznym subdodávateľom, ale 

priamo chudobnému Afričanovi, ktorý 
zemiaky vypestoval vlastnými rukami. 
Za symbolickú sumu by sa mal predá-
vať čaj na zahriatie, Jozef plánuje roz-
šíriť divácke hlasovanie aj o tombolu. 
Zaujímalo nás, aké filmové špeciality 

čakajú tohto roku na divákov. „Tento 
rok premietneme 17 filmov plus na 
záver víťazný film festivalu, na ktorý 
bude vstup zdarma. Snažili sme sa vy-
brať čo možno najväčšiu paletu tém, 
takže na festivale premietneme filmy, 
ktoré sa týkajú chudoby, diktatúr, ne-
spravodlivosti, cenzúry, ponižovania 
žien v islamských krajinách, globál-
neho otepľovania, fašizmu, neona-
cizmu, pestrých osudov ľudí vo svete, 
či komunistických zločinov. Festival 
začíname filmom Afgánska super-
star o problémoch, ktoré prináša 

účinkovanie v takejto súťaži, ak sa 
narodíte v Afganistane. Mňa osob-
ne zaujal film Prežili sme Gulag, kde 
rozprávajú dnes už dedkovia, naši 
Východniari, ktorí toto biele peklo 
okúsili. Ich sila prežiť neprežiteľné 

je ohromujúca. Zaujímavé je 
veľké množstvo filmov, záleží 
len na tom, čo diváka osloví. 
Či vidieť chlapca, ktorý prežil 
tsunami, alebo život súčas-
ných Londýnčanov. Od naozaj 
tragických vecí, ako prináša 
film Zomrieť ukameňovaním, 
až po vtipný film o skupine 
tučniakov, ktorým globálne 
otepľovanie vždy roztopí ich 
nové bydlisko. Je toho naozaj 
dosť na výber, treba si pozrieť 
program. Verím, že každý si 
príde na svoje.“ Organizácia 

filmového festivalu si vyžaduje množ-
stvo času a energie. „Samozrejme, je 
okolo toho veľa vybavovačiek a stále 
sa vynárajúcich nových problémov. 
Príprava jedného ročníka sa začína 
už v jari, keď robím prvé nezáväzné 
dohody v Bratislave a končí písaním 
záverečných hodnotiacich správ na 
ďalšiu jar. Predovšetkým však ide 
o skvelý pocit z možnosti šíriť hu-
mánne myšlienky, kultúru a hlboké 
posolstvo, ktoré Jeden svet v sebe ur-
čite má,“ myslí si J. Šimko a vysvetľuje, 
čo je nosnou ideou celého festivalu. 

„Vo všeobecnosti je základnou myš-
lienkou festivalu podpora ľudskosti 
a ľudských práv a tiež uvedomenie 
si, že celé ľudstvo je vlastne jeden 
svet a je potrebné vnímať aj to, ako 
žijú ľudia v rôznych kútoch sveta. 
Bohužiaľ, často aj v nepredstaviteľne 
zlých podmienkach. Minulý ročník sa 
niesol v znamení 20 rokov slobody, 
čím mám na mysli pád komunistickej 
diktatúry. Nosnou myšlienkou tohto 
ročníka, čo bude zjavné aj z plagátov, 
sú Nenápadní hrdinovia. Ide o hrdi-
nov, ktorí nie sú známi z filmov, ale 
svojimi nezištnými skutkami pomá-
hajú ľuďom okolo seba. Takýchto ľudí 
nájdeme vo všetkých kútoch sveta 
a určite aj vo svojom okolí.“ 

Vstupné na filmový festival 
Stropkovský Jeden svet je symbolic-
ké euro na osobu za film alebo fil-
mový blok vo forme dvoch kratších 
filmov. Deti do 150 cm v sprievode 
rodičov majú vstup zdarma, podob-
ne aj osoby s preukazom ZŤP, prí-
padne osoby sprevádzajúce ľudí na 
invalidnom vozíku. Na víťazný film 
festivalu je vstup zdarma. Viac infor-
mácii o Stropkovskom Jednom svete 
nájdete priamo v mieste konania, 
na verejne dostupných plochách, na 
stránke: www.kdms.sk/stropkovsky-
jedensvet a na facebookovej skupine 
Stropkovský Jeden svet

-ada-

Program filmového festivalu Stropkovský Jeden svet
27. 12. (pondelok)
16.30 hod. - Afgánska superstar (88 min.) 
18.30 hod. - Ako som mal začať 3. sv. vojnu (26 min.)
 Prežili sme gulag (45 min.)
20.15 hod. - Tučniaci v ohrození (9 min.)
 Zomrieť ukameňovaním (73 min.)

28. 12. (utorok)
16.30 hod. - Irán- nevyslyšané hlasy (67 min.)
18.15 hod. - Syawal - chlapec, ktorý prežil tsunami
 (17min.)
 Londýnčania (58 min.)
20.00 - Hlad (90 min.)
29. 12. (streda)
16.30 hod. - Zem bez ľudí (52min.)
17.50 hod. - Václav Havel (57min.)
19.10 hod. - Chemo (58 min.)

20.30 hod. - Vodca má vždy pravdu (43 min.)
 Jáchymovské peklo (26 min.)
30. 12. (štvrtok)
16.30 hod. - Divadlo bez domova (60 min.)
18.00 hod. - Nenávisť v krvi (51 min.)
19.10 hod. - Siroty z Rangúnu (45 min.)
 Víťazný film (vstup zdarma)

Podrobný obsah filmov a ďalšie informácie nájdete na ve-
rejne dostupných plochách, internetovej stránke www.kdms.
sk/stropkovskyjedensvet, či facebookovej skupine Stropkovský 
Jeden svet

Miesto konania: Katolícky kultúrny dom A.Hlinku (bývalé 
kino), Stropkov

Vstupné: 1,- € za film, resp. filmový blok (vstup zdarma: 
deti do 150 cm v sprievode rodičov, osoby s preukazom ZŤP, 
doprovod pre osoby na invalidnom vozíku, plus víťazný film 
majú všetci zdarma)
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Kým kapor dorastie na štedrovečerný stôl, prejdú tri roky
R. Kudič: „Vianočným katastrofám predídeme, 

keď usmrtenie ryby zveríme do rúk odborníkovi.“
Mnohé rodiny si štedrú večeru bez vyprážaného kapra nevedia ani 

predstaviť. Rodičia malých detí zvyčajne kupujú živú rybu a tá potom pu-
tuje do vane naplnenej vodou, aby sa mohli ratolesti aspoň niekoľko ho-
dín kochať pohľadom na ňu. Tragikomické situácie vznikajú v momente, 
keď treba úbohého tvora zabiť tak, aby trpel čo najmenej a navyše, aby 
sa svedkami jeho biedneho konca nestali nevinné detské oči. O jednom 
zo symbolov Vianoc sme sa zhovárali s členom Výboru Miestnej organizá-
cie Slovenského rybárskeho zväzu v Stropkove a vedúcim Rybárskej stráže 
Romanom Kudičom.

Ako sa vlastne kapry chovajú? 
Produkciu kapra u nás zabezpe-

čujú predovšetkým rybárske výrob-
né strediská a rybie farmy. Časť tých-
to stredísk prevádzkuje Slovenský 
rybársky zväz, väčšinou však ide 
o súkromné prevádzky. Tieto si vo 
vlastnej réžii zabezpečujú celý cyk-
lus chovu kapra od výroby násady 
z výteru, až po výlov a export do 
obchodnej siete. Samotný chov, 
resp. produkcia kaprov, sa reali-
zuje v odchovných rybníkoch. Do 
týchto rybníkov sa nasadí násada 
kapra, ktorý sa odchováva určité 
obdobie. Dĺžka tohto obdobia zá-
visí od toho, akého kapra plánuje 
chovateľ vychovať. Počas odcho-
vu sa kapor prikrmuje, sleduje 
sa jeho zdravotný stav a váhové 
prírastky. Po dosiahnutí trhovej 
veľkosti sa rybník vypustí, ryby sa 
vylovia, na istý čas sa umiestnia 
do prietočných sádok a môžu sa 
exportovať na trh. Napriek tomu, 
že to vyzerá jednoducho, ide o ne-
smierne náročnú prácu, ktorá ne-
pozná dňa ani hodiny. O fyzickej 
námahe nehovoriac. 

Koľko rokov trvá, kým z ma-
lej rybky vyrastie statný vianočný 
kapor?

Najžiadanejšou vekovou a vá-
hovou kategóriou u spotrebiteľov 
je trojročný kapor, ktorého hmot-
nosť sa pohybuje v rozmedzí od 1,5 
do 2 kg, čo je podľa mňa optimál-
na konzumná veľkosť tejto ryby. 
Osobitne nájdeme na vianočnom 
trhu aj viacročné ryby pre tých, ktorí 
si chcú kúpiť väčšieho kapra. Ak je 
však cieľom takejto kúpy množstvo 
porcií pre početnú rodinu, odporú-
čam kúpiť radšej dve menšie ryby. 
Kvalita mäsa menšej ryby je nepo-
rovnateľne lepšia.

Čím sa kapry prirodzene živia 
a čím sa prikrmujú?

Kapor ako ryba je v podstate 
všežravec, čo vedia najmä športoví 
rybári, ktorí ho lovia na rôzne ná-
strahy. V intenzívnom chove sa však 
musí prikrmovať a to najmä obilnina-
mi, najčastejšie je to pšenica a kuku-
rica. Prakticky to často funguje tak, 
že na hospodárstvach sa živočíšna 

výroba, teda produkcia kapra, spája 
s rastlinou výrobou, aby sa minima-
lizovali náklady na samotný chov 
rýb. V kaprovom hospodárstve je 
najdôležitejšia prirodzená produkcia 
rybníka, ktorá vyplýva najmä z jeho 
geografickej polohy. Preto je väčši-
na intenzívnych kaprových chovov 
lokalizovaná v južnejších oblastiach 
Slovenska. 

Má potrava, ktorou sa kapry ži-
via, vplyv na chuť mäsa?

Nepovedal by som, že na chuť 
mäsa má vplyv priamo potrava. 
V kaprových chovoch sa kŕmi predo-
všetkým spomínanými obilninami, 
ktoré kvalitu a chuť svaloviny ne-
môžu negatívne ovplyvniť. Problém 
môže byť skôr v prostredí, v ktorom 
je kapor vychovaný. Kvalita vody 
a dna môže byť rôzna, existujú ná-
drže, v ktorých dno zapácha. Tieto 
sa však na intenzívny chov kapra na 
trh nevyužívajú. Okrem toho, ako 
som už spomínal, sa vylovené kapry 
v dostatočnom predstihu umiestňu-
jú do prietočných sádok. Ide o betó-
nové nádrže, v ktorých sa zbavujú 
prípadného zápachu a strácajú tu-
kové zásoby, čím bude ich svalovina 
kvalitnejšia. 

Vyžadujú kapry nejakú špeciál-
nu starostlivosť v období, keď ryb-
níky zamŕzajú? 

Dôležité je, o aký typ rybníka ide. 
Ak ide o prietočný typ, ako napríklad 

náš stropkovský a rybníky v Bokši, je 
potrebné sledovať len prietok počas 
celej zimy. Prietok zabezpečí dosta-
tok kyslíka na dýchanie rýb, pričom 
hĺbka rybníkov je dostatočná na to, 
aby rybníky nezamrzli do dna. Ak je 
ryba pred zimou v dobrej kondícii, 
mala by bez problémov prezimovať. 
Prípadné straty pár kusov sú pri-
rodzené. V prípade neprietočných 
rybníkov, rôznych mŕtvych ramien, 
menších štrkovísk a pod., je potreb-
ná pravidelná starostlivosť. V praxi to 
vyzerá tak, že sa vysekávajú diery do 
ľadu, aby sa zabezpečil kontakt vody 
a atmosférického kyslíka. Tieto diery 
sa udržiavajú nezamrznuté rôznymi 
spôsobmi od vloženia otepu trstiny, 
až po používanie ventilátorov vo veľ-

kých hospodárstvach.
Máte nejaký osvedčený recept 

na prípravu vianočného kapra? 
Niektorým ľuďom vadí napríklad 
typická aróma tejto ryby. 

Ak niekomu vadí typická chuť 
kapra, nesnažil by som sa nasilu 
ju odstrániť rôznymi koreninami. 
Vtedy je lepšie zvoliť iný druh ryby, 
napr. pstruha dúhového, ktorého 
dnes bežne kúpime v obchodných 
reťazcoch. Komu kapor nevadí, 
pripraví ho jednoducho. Narezané 
podkovy na noc namočíme do 
mlieka, do ktorého môžeme roz-
tlačiť jeden, dva strúčiky cesnaku. 
Na druhý deň osušíme, posolíme, 
okoreníme korením na ryby, oba-
líme v trojobale a vysmažíme. Na 
spestrenie chuti trojobalu môžeme 

strúhanku okoreniť grilovacím kore-
ním. Ako prílohu podávame určite 
zemiakový šalát. Takto by mala vyze-
rať vianočná klasika. 

Je v súčasnosti o kaprov taký 
záujem ako v minulosti, alebo ľudia 
uprednostňujú skôr iné druhy rýb?

O kapra určite záujem je, prob-
lémom môže byť horšia dostupnosť 
živej ryby. Tradičný vianočný predaj 
z kadí sa pomaly z malých miest vy-
tráca. Ak by tento predaj nezabezpe-
čovali veľké hyper a supermarkety, 
je dosť možné, že by sa na mnohých 

miestach nepredávalo vôbec. Vtedy 
je spotrebiteľ nútený kúpiť to, čo má 
pod rukou. Ak je však možnosť výbe-
ru, kapor je určite najpredávanejšou 
vianočnou rybou. Na vianočnom 
trhu, najmä vo väčších mestách, sú 
však bežne dostupné aj iné druhy na-
šich rýb, napr. šťuka, zubáč či sumec. 
Ich cena je trochu vyššia ako cena 
kapra. Osobne odporúčam každému 
aspoň raz za rok vymeniť rôzne filé, 
pangasiusy a pod. za nášho poctivé-
ho kapra. Aj za tú cenu, že je potreb-
né trochu sa pohrať s kosťami.

Predpokladám, že vo vašej rodi-
ne preferujete vianočnú klasiku.

Určite nesmie chýbať vysmáža-
ný kapor, bez toho by Vianoce neboli 
Vianocami. Ako chuťovku pripravím 
aj pár kúskov zubáča a sumca oba-
lených v korenenej múke a narýchlo 
opečených na oleji.

Najmä rodiny s malými deťmi 
kupujú živé kapry, aby sa ratolesti 
potešili pohľadom na rybu plávajú-
cu vo vani. Problém nastane, keď ju 
treba zabiť. Existuje nejaký osved-
čený a bezpečný postup?

Toto je klasický problém pred 
Vianocami. U mnohých to dopadlo 
už aj tak, že kapra nakoniec pustili 
do rieky alebo rybníka a utekali na 
poslednú chvíľu kúpiť filé. V prípade, 
že nemáme podmienky na usmrte-
nie kapra, odporúčam nechať si rybu 
zabiť a vyčistiť priamo na predaji, ak 
túto službu ponúkajú. Prípadne po-
prosiť známeho rybára, ktorý s tým 
má dostatok skúseností. Takto sa dá 
predísť mnohým úrazom, detským 
traumám a iným nepríjemnostiam. 
Ak je predsa len nevyhnutné kapra 
usmrtiť doma, urobíme to úderom 
tupým predmetom do hlavy. Hoci aj 
obligátnym tĺčikom na mäso. Potom 
kapra bezodkladne zbavíme šupín 
a vnútorností. 

Na záver rozhovoru pridáva-
me aktuálnu informáciu o predaji 
kaprov v Stropkove. Kade so živými 
rybami sa budú aj tento rok nachá-
dzať pred barom El Passo. 

-ada-
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Predseda KST Slávia Ján Vereščák pozýva na bežky
Zima v regióne dala o sebe ve-

dieť o čosi skôr a to potešilo hlav-
ne vyznávačov zimných športov. Aj 
keď alpské lyžovanie je v Stropkove 
kvôli chýbajúcemu vleku, zdá sa, 

minulosťou, priaznivci bežkovania 
si môžu aj v našom okrese prísť 
na svoje. Predseda Klubu sloven-
ských turistov Slávia Stropkov Ján 
Vereščák odporúča tento šport 
všetkým, ktorí chcú urobiť niečo 
pre svoje zdravie a stále objavovať 
nové čarokrásne zákutia zimnej prí-
rody v okolí Stropkova. „Bežkovanie 
je nádherný a nenáročný šport pre 
všetkých, ktorí majú radosť z po-
hybu a aj v zime im chýba kontakt 
s prírodou. Na bežkách môžeme 
spoznávať rozličné podoby zimnej 
krajiny a na každej trase obdivovať 
inú scenériu,“ opisuje krásu tohto 
zimného športu. V okolí Stropkova 
majú zimní turisti možnosť využiť 
množstvo značených i neznačených 
trás a na svoje si prídu začiatočníci 
i skúsení bežkári. Tým prvým odpo-
rúča J. Vereščák „kapličkovú“ túru 
po hrebeni nad Stropkovom od 
Bankovskej hory ku slovenskému 
dvojkrížu. Pokračovať je možné po-
nad Sitníky do Breznice a späť. Viac 
i menej náročné trasy vedú po turis-
tických značkách v okrese smerom 
na Baňu, Šandal, Vojtovce, Duplín, 
Brezničku, Tokajík či Solník. „Pre 
začiatočníkov je optimálna trasa 
do 10 km. To by mal zvládnuť kaž-
dý zhruba za dve hodinky. Z tých 
náročnejších odporúčam cestu od 
Bokšanského mosta popri Ondave, 
proti prúdu, do Duplína. Tam sa na-
pojíme na žltú značku a ideme až na 
Baňu. V jednom úseku od Duplína 
na Baňu je tam pomerné prudké 
stúpanie, ale za tú námahu to sto-
jí. Bežkovanie je v podstate možné 
už pri súvislej vrstve snehu okolo 
10 cm. V takom prípade však pády 
cítime viac ako keď spadneme do 
hrubej snehovej periny. Základom 

je nepreceniť svoje sily a reálne 
zhodnotiť terén a svoje schopnos-
ti,“ upozorňuje J. Vereščák. 

Ešte pred tým, ako sa vyberie-
me na zimnú bežkársku túru, netre-

ba zabúdať na kvalitné zimné ob-
lečenie. V súčasnosti už namiesto 
hrubých vrstiev oblečenia a svetrov 
postačujú kvalitné termotextílie 

chrániace pred chladom i vlhkos-
ťou. Chybou mnohých začiatočníkov 
je podľa J. Verečšáka nedodržiava-
nie zásad vlastnej termoregulácie, 
keď sa po chvíľke námahy spotia 
a v chladnom počasí vyzlečú bundu. 
Dochádza tak k rýchlemu ochlade-

niu organizmu, čo môže spôsobiť 
zdravotné problémy. Bežkári by na 
túrach mali dodržiavať pitný re-
žim a dopĺňať vynaloženú energiu 

jednoduchými „rýchlymi“ sacha-
ridmi. Dôležité je tiež využívanie 
vhodných voskov na lyže, aby bola 
bežecká túra zážitkom a nie bojom 
s ťažkým snehom. 

Stropkovskí turisti organizujú 
počas zimnej sezóny niekoľko pra-

videlných podujatí. Už tradične sa 
na Štefana schádzajú na chate nad 
Vojtovcami, Nový rok a Troch krá-
ľov vítajú na Bani. Vrcholom bež-
kárskej sezóny v okrese je prejazd 
Ondavskou vrchovinou, ktorý sa 
uskutoční 12. februára 2011. XXXIX. 
ročník Slovenského zimného zrazu 
turistov, ktorý sa tu konal v roku 
2005, si aj v tejto sezóne pripome-
nú bežeckou túrou zo Svidníka do 
Stropkova. „O všetkých organizo-
vaných podujatiach budeme prie-
bežne informovať na našej turis-
tickej nástenke. Radi, samozrejme, 
medzi nami privítame čo najviac 
vyznávačov zimnej turistiky,“ dodal 
J. Vereščák.

-np-

J. VereščákStropkovskí turisti na bielej stope
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Na Dni otvorených dverí vládla radostná predvianočná atmosféra

Vianočný stromček rastie aj deväť rokov

Deň otvorených dverí sa stal 
v Dome detí Božieho milosrden-
stva milou predvianočnou tradí-
ciou. Minulý utorok, 14. decem-
bra, boli jeho brány otvorené pre 
širokú verejnosť, ktorá mohla 

nahliadnuť do života a činnosti 
zariadenia pre deti s mentálnym 
postihnutím. Počas celého dňa 
tu prebiehala prezentácia vý-
robkov klientov, ktorí sa návštev-
níkom predstavili aj v krátkom 
kultúrnom programe na ľudovú 
nôtu. Hostia si mohli pochutnať 
aj na občerstvení v podobe rôz-
nych nápojov a veľmi chutných 
koláčikov z dielne samotných 
zamestnancov. Na Deň otvore-
ných dverí zavítali predstavite-
lia mesta, ale aj deti zo základ-
ných a materských škôl. Škôlkári 
z MŠ na ulici Matice slovenskej 
pripravili pre svojich mentálne 
postihnutých kamarátov milé 
predvianočné pásmo zložené 
z piesní, básní a vianočných vin-
šov. Všetkým prítomným vyčaril 

Umelý verzus pravý vianočný 
stromček. Túto dilemu pravdepo-
dobne rieši mnoho rodín. Umelý 
má výhodu hlavne v tom, že ho 
netreba každý rok zháňať, stačí ho 
jednoducho rozložiť a ozdobiť. Nikdy 
však nezaplaví náš domov čarov-
nou vôňou ihličia. Túto schopnosť 
má jedine živý vianočný stromček. 
A práve o ňom bude reč v tomto 
článku. Dozviete sa, koľko rokov 
rastie vianočný stromček, v akých 
podmienkach musí vyrastať, aby bol 
krásny symetrický, ale aj mnoho ďal-
ších zaujímavých informácií o tomto 
symbole Vianoc. 

„Výška sadeníc, ktoré spĺňajú 

na tvári úsmev malý ľudový roz-
právač, ktorý vo svojom vystúpe-
ní riešil závažný problém: Raz mi 
hovoria, že som malý, raz, že som 
veľký. Aký teda som? Po ukonče-
ní vystúpenia obdarili škôlkári 

klientov Domčeka sladkosťami 
a vlastnoručne vyrobenými via-
nočnými suvenírmi. Na Dni otvo-
rených dverí sa obdarovávalo vo 

veľkom. S prázdnymi rukami ne-
prišli predstavitelia mesta, pani 
notárka, ani ďalší hostia. „Deň 
otvorených dverí organizujeme 
už po tretíkrát. Prvým podne-
tom bolo, že sme sa stretávali 

s množstvom ľudí, ktorých veľmi 
zaujímalo, ako to u nás funguje. 
Keď som nastúpila do funkcie, 
rozhodli sme sa, že práve pre 

týchto ľudí zorganizujeme Deň 
otvorených dverí, v rámci kto-
rého budú mať možnosť oboz-
námiť sa s činnosťou nášho za-
riadenia. Už v minulých rokoch 
sme sa stretli s veľmi pozitív-

nymi odozvami na túto akciu, 
preto sme sa rozhodli v tradícii 
pokračovať. Mám pocit, že čo sa 
týka účasti, je tento ročník naj-
vydarenejší. Som rada, že naše 
pozvanie prijali predstavitelia 
mesta, pani notárka, deti zo 
stropkovských materských a zá-
kladných škôl, ale aj jednotlivci. 
Veľmi si cením, že škôlkári z MŠ 
na ulici Matice slovenskej sa na 
návštevu pripravovali už dlhší 
čas vopred a nacvičili si krásne 
vianočné vystúpenie pre našich 
klientov,“ podotkla riaditeľka 
DDBM Anna Čurillová. Klienti 
Domčeka mali z Dňa otvorených 
dverí obrovskú radosť, každého 
návštevníka pohostili a obdarovali 
krásnymi vlastnoručne vyrobený-
mi vianočnými pozdravmi. -ada-

parametre výsadbyschopnosti, je 
približne 25 cm. Vianočné stromče-
ky sa vysádzajú buď v lesných po-
rastoch, alebo, ako v našom prípa-
de, na plantážach. Potom sa začína 
samotná starostlivosť. Nevyžadujú 
nejaké špeciálne zloženie pôdy, 
nemajú ani špecifické požiadav-
ky, rastú v bežných podmienkach. 
Môžu sa prihnojovať, ale nemusia,“ 
poznamenal jeden z pestovateľov 
vianočných stromčekov a dodal, že 
25-centimetrová sadenica má asi 
dva roky a kým z nej vyrastie krásny 
dvojmetrový ihličnan, prejde ďalších 
šesť, sedem rokov. Pestovatelia, ktorí 
zásobujú trh vianočnými stromčekmi 

pravidelne, musia každý rok vysádzať 
ďalšie. 

Ľudia chcú mať vo svojich príbyt-
koch symetrické vianočné stromčeky 
s pravidelným usporiadaním vetvi-
čiek a pestovatelia sa snažia, aby také 
vypestovali. „Na výsadbu sa vybera-
jú zásadne plochy, ktoré nie sú zo 
žiadnej strany tienené buď staršími 
drevinami, alebo väčšími stromami. 
Malý vianočný stromček musí mať 
dostatok svetla z každej strany. Len 
tak dosiahneme, aby mal optimálny 
pravidelný tvar a rovnomerné roz-
loženie vetvičiek,“ tvrdí pestovateľ 
z okresu Stropkov. V našich konči-
nách sa najčastejšie pestujú borovice 

sosny, borovice čierne a smreky oby-
čajné. Rozdiel je najmä v trvanlivos-
ti jednotlivých druhov. Borovice sú 
jednoznačne najtrvanlivejšie, smrek 
opadáva pri izbovej teplote o nie-
čo skôr. Dva, tri týždne však vydrží. 
„Ľudia, ktorí majú stojany s nádo-
bou na vodu, môžu jej pravidelným 
dolievaním trvácnosť o niekoľko dní 
predĺžiť. Ale o nejakom špeciálnom 
recepte neviem,“ priznal majiteľ 
plantáže s vianočnými stromčekmi. 
Na nezáujem zákazníkov sa nesťa-
žuje, čo nasvedčuje tomu, že mnohé 
rodiny dávajú pred umelým ihličím 
ešte stále prednosť tomu pravému, 
voňavému.   -ada-
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Do ZOO parku priviezli líšky ohnivé
Nový domov v stropkovskom 

ZOO parku našiel párik nádherných 
líšok ohnivých. Tieto zvieratá merajú 
približne 1,3 metra,  40 centimetrov 
pripadá na chvost. V záhlaví doras-
tajú do výšky  35 - 38 centimetrov 
a vážia 7 až 10 kilogramov. Majú 
širokú hlavu, ploché čelo, zúženú 
dlhú  papuľu, šikmé oči a vzpriame-
né zašpicatené uši. Telo líšky pôso-
bí zavalito najmä kvôli hustej srsti. 
V skutočnosti je však štíhle, veľmi 
svalnaté a obratné.  Nohy sú tenké 
a krátke, chvost dlhý a huňatý, ko-
žušina veľmi hustá, bohatá a mäkká. 
Sfarbenie pripomína rôzne odtiene 
pôdy alebo opadaného lístia.  Líšky 
žijú v listnatých, ihličnatých, vy-
sokých aj nízkych lesoch, ale aj na 
pastvinách, poliach, skaliskách či 
kamenistej pôde. Brloh si volia vždy 
s najväčšou opatrnosťou. Obyčajne 
ide o hlboké rozvetvené dutiny me-
dzi koreňmi alebo na iných vhod-
ných miestach. „My sme do ZOO 
parku doviezli z poľského farmo-
vého chovu líšky ohnivé. Tento 
druh sa vo voľnej prírode vôbec 

nevyskytuje, pretože je šľachtený 
a chovaný výlučne na kožušinu. 
Na rozdiel od líšok vo voľnej príro-
de tieto nelovia a kŕmime ich iba 

mletým kuracím mäsom, pretože 
sú veľmi vyberavé. Nič iné im ne-
chutí,“  prezradil na nových obyva-
teľov ZOO parku ošetrovateľ zvierat 
Kamil Soóš. Dá sa povedať, že líšky 

zachránili pred istou smrťou. Tieto 
farmové zvieratá sa asi rok chova-
jú v malých uzavretých klietkach. 
V pôvodnej farme ich bolo približne 

5 tisíc. Po roku ich zabíjajú a sťahu-
jú z kože. Kožuch z ohnivej líšky je 
totiž žiadaným módnym artiklom.  
Párik líšok ohnivých si za krátky čas 
zvykol na podstatne lepšie životné 

podmienky v Stropkove, kde má 
k dispozícii pomerne priestrannú 
voliéru. Počas fotenia si nás obzerali 
úplne zblízka bez najmenších zná-
mok prirodzenej plachosti. Podľa 
Kamila Soóša sú v našom regióne 
v súčasnosti úplne zdecimované sta-
vy líšok vo voľnej prírode. „Neviem, 
či ich niekto otrávil strychnínom, 
čo sa vraj v minulosti často robi-
lo, alebo ich poľovníci jednoducho 
vystrieľali. Už aj oni samotní sa mi 
sťažovali, že v lesoch nie sú líšky. 
Vylučujem, že by sa pod ich úbytok 
podpísali nejaké choroby.  Poľovníci 
ich zrejme postrieľali, navyše bola 
chladná jar, ktorá sa podpísala pod 
znížené prírastky líšok a ostatnej 
zveri. Bude trvať minimálne štyri 
roky, kým sa v našom regióne po-
pulácia líšok obnoví,“ myslí si. Počas 
zimy sa budú pracovníci ZOO parku 
starať o zvieratá a pripravovať zaria-
denie na novú sezónu. Momentálne 
zatepľujú voliéru pre levicu a opice. 
„V jari by sme chceli doviezť danie-
le,“ dodal na záver K. Soóš. 

-ada-

V knižnici premietajú filmy s lesoochranárskou tematikou
K. Soóš: „Pri filmovačkách je dôležitá fyzická 

zdatnosť, znalosť prírody a pohotovosť.“
Od novembra beží v mest-

skej knižnici veľmi zaujímavá ak-
cia. Premietajú sa tu filmy s le-
soochranárskou tematikou. 
S myšlienkou zorganizovať  Pramene, 
ako sa toto podujatie nazýva, prišiel 
člen Lesoochranárskeho zoskupenia 
VLK Kamil Soóš a Janko Arbet. 

„VLK robí podobné akcie pod 
názvom Letokruhy  v Humennom 
a neskôr v Snine už asi piatu sezónu. 
Zimné obdobie je na podobné pod-
ujatia ako stvorené, pretože v jari, 
v lete a v jeseni nemáme na podob-
né činnosti čas. Vtedy sa venujeme 
rôznym aktivitám priamo v teréne. 
Naše lesoochranárske zoskupenie 
už organizovalo nejaké prednášky 
aj v Stropkove, premietanie filmov 
je však novinkou. Hlavnou myšlien-
kou akcie je pozdvihnúť u širokej 
verejnosti povedomie ochrany prí-
rody. Som totiž veľmi rozčarovaný 
z pomerov, ktoré v tejto oblasti na 
Slovensku vládnu. Nemám dôveru 
v štátne inštitúcie, pretože tie sa ako 
ochrancovia prírody len tvária, nevi-
dieť za nimi žiadne hmatateľné vý-
sledky. Veď čo si má človek myslieť 
napríklad o Štátnej ochrane prírody, 
keď na jej čele stojí poľovník s nie 
práve dobrou povesťou,“ uvažoval 
K. Soóš. Prvý film pod názvom Strážca 
divočiny od autorov Erika Baláža 
a Roba Reichla premietali v knižnici 

pred štyrmi týždňami. Nosnou té-
mou bol život medveďov v Tichej 
a Kôprovej doline. V tejto oblasti leží 
9 tisíc hektárov prírodnej rezervácie, 
ktorej hrozil výrub. Ťažbu zablokovali 
až rôzne ochranárske organizácie. Ako 
Kamil vysvetlil, medvede sú akým-
si indikátorom prirodzených lesov. 
„Všeobecne najviac zveri žije v nepo-
rušených divokých lesoch, takže ten 
film bol aj o ochrane ich prirodzené-
ho prostredia.“ Minulý štvrtok mohli 
diváci vzhliadnuť Znovuzrodenie lesa 
a dostať odpovede na otázky, ako fun-
guje prirodzený les, alebo aký je roz-
diel medzi prirodzeným a umelo vy-
sadeným lesom. Ďalšie premietania 
sú naplánované po Novom roku. „Na 
január mám pripravený film o živo-
te zubrov a film pod názvom Krása 
Polonín.  Tieto približne 25-minúto-
vé snímky sa budú premietať počas 
jednej akcie.  Na ďalšom stretnutí 
by som chcel divákom premietnuť 
Divoké Karpaty  a Čergov. Divoké 
Karpaty sú o vývoji a význame tohto 
pohoria a Čergov o poslednej veľkej 
zachovanej oblasti  jedľo-bučín. Na 
Slovensku bolo v minulosti veľa ta-
kýchto lesov, tie sa však vyrúbali,“ 
ozrejmil lesoochranár, ktorý sa dlhé 
roky venuje fotografovaniu zvierat 
vo voľnej prírode. Prednedávnom 
mal vlastnú výstavu fotografií med-
veďov, nádherné zábery divokej 

prírody pravidelne uverejňuje aj na 
svojej webovej stránke Karpatské 
foto.  S autormi premietaných filmov 
sa zúčastnil na viacerých filmovač-
kách. „Kamarátov, ktorí sa venujú 
nakrúcaniu filmov zo srandy voláme 
filmárikovci. Točia rôzne filmy a do-
kumenty o divočine a musím pove-
dať, že je to veľmi náročná práca. 
V prvom rade musí mať filmár, ktorý 
natáča vo voľnej prírode, vynikajúcu 
kondičku. Málokto si uvedomuje, že  
musí ísť peši do lesa s celou filmova-
cou technikou na chrbte. Ľudia, ktorí 
natáčajú v oborách, prídu  autom, 
rozložia si drahú techniku, majú 
k dispozícii  neraz vyhrievané  búd-
ky a chovatelia im vopred pripravia 
zvieratá, ktoré im pri nakrúcaní tak-
povediac pózujú. Keď ideme s kama-
rátmi nakrúcať do lesa, máme na 
chrbtoch aj 40 kíl, ideme štyri, päť 
hodín do kopca, v lese ostávame nie-
koľko dní, občas sa stane, že nemá-
me ani zásoby vody a jedla. Filmár 
dlho vyčkáva, kým sa mu pošťastí 
natočiť medveďa, vlka alebo nejaké 
iné zviera, neraz sa však stane, že 
nenatočí nič. Ďalším predpokladom 
je dokonalá znalosť prírody, života 
zvierat, terénu. Keď som začínal fo-
tografovať medvede, čakal som aj 
štyri, päť  dní a nič. Rozmýšľal som, 
ako je to možné. Potom som začal 
chodiť do lesa len tak naľahko, na 

dva, tri dni a až po troch rokoch sa 
mi podarilo urobiť prvý pekný záber 
medveďa,“ spomína Kamil na svoje 
prvé fotografie našej najväčšej šel-
my. „Filmári okrem toho, že vedia 
brilantne narábať s kamerou, musia 
mať aj veľmi rýchle reakcie, pretože 
divoké zviera vo voľnej prírode im 
nebude pózovať, aby ho stihli nasní-
mať. Zjaví sa len na okamih a ten tre-
ba vystihnúť.“ K. Soóš plánuje v bu-
dúcom roku organizovať prednášky 
spojené s videoprojekciou o ochrane 
prírody, na ktoré pozve svojich kole-
gov z VLK-a.  Budú sa venovať témam 
ako život zvierat,  klimatické zmeny, 
príčiny a dôsledky povodní a pod.  
„Tieto aktivity budú smerovať k zvy-
šovaniu ekologického povedomia 
verejnosti, ktoré je v našom regió-
ne na dosť nízkej úrovni. Chceme, 
aby si široká verejnosť uvedomila, 
že nie príroda je závislá od ľudí, ale 
ľudia od prírody.“ Odozvy na prvé 
premietania boli veľmi pozitívne, po 
ich skončení kládli diváci  Kamilovi 
množstvo otázok súvisiacich s leso-
ochranárskymi témami. „Chcel by 
som sa poďakovať ľuďom, ktorých 
naše filmy zaujali, ale aj vedúcej 
Mestskej knižnice v Stropkove pani 
Ľudmile Antošovej za poskytnutie 
knižničných priestorov, premietacej 
techniky a skvelému ústretovému 
prístupu,“ uzavrel K. Soóš.  -ada-
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Farský kostol Kláštor Chotča Baňa

24. 12. 2010 piatok
Štedrý deň

Adam a Eva,
prarodičia

8:00, 
24:00 polnočná

22:00 nočná 22:00 nočná 22:00 nočná

Štedrú večeru začíname vo svojich rodinách o 18:00

25. 12. 2010 sobota Narodenie Pána, Vianoce
8:00, 10:45,

14:00   jasličková pobožnosť
6:30; 9:30

10:30
16:00   jasličková pobožnosť

10:30

26. 12. 2010 nedeľa

Svätej rodiny Ježiša, 
Márie a Jozefa 

Sv. Štefan,
prvý mučeník

8:00, 10:45, 18:00 6:30; 9:30
10:30

9:00

Pri každej sv. omši bude požehnanie rodín

27. 12. 2010 pondelok  (Sv. Ján, apoštol, evanjelista) 18:00 6:30 18:00 17:00

28. 12. 2010 utorok Neviniatka 18:00 6:30 17:00 18:00

29. 12. 2010 streda Sv. Tomáš Becket, mučeník 18:00 6:30 18:00 17:00

30. 12. 2010 štvrtok
6. deň

v oktáve Narodenia Pána
18:00 6:30 17:00 18:00

31. 12. 2010 piatok Svätý Silvester Starý rok
16:00 + Te Deum
23:30 pobožnosť

6:30
+ Te Deum

16:00
+ Te Deum

15:00
+ Te Deum

1. 1. 2011 sobota
Panny Márie Bohorodičky

Nový rok
8:00, 10:45, 18:00

+ Veni  Sancte
6:30; 9:30

+ Veni Sancte
10:30

+ Veni Sancte
10:30

+ Veni Sancte

2. 1. 2011 nedeľa 2. nedeľa po Narodení Pána 8:00, 10:45, 18:00 6:30; 9:30 10:30 9:00

3. 1. 2011 pondelok Najsvätejšie meno Ježiš 18:00 6:30 -- --

6. 1. 2011 štvrtok
Zjavenie Pána

Traja Králi
8:00, 10:45, 18:00 6:30; 9:30 9:00 10:30

Požehnanie vody pri každej sv. omši a popoludní požehnanie domov podľa rozpisu

Veni Sancte – Vzývanie darov Ducha Svätého
pre primátora a poslancov mesta v ich novom volebnom období pri sv. omši o 10:45

7. 1. 2011 piatok Prvý piatok po Zjavení Pána 18:00 6:30 18:00 18:00

9. 1. 2011 nedeľa
Krst Krista Pána

Zakončenie vianočného obdobia
8:00, 10:45, 18:00 6:30; 9:30 9:00 10:30

Poriadok bohoslužieb počas vianočných sviatkov 2010 vo farnosti Stropkov

Krásne sviatky – odkazujú 
Stropkovčania svojim doma

Krásne a veselé prežitie 
vianočných sviatkov a Šťast-
ný nový rok 2011 prajeme 
rodine Bujdošovej z Tisinca. 
Jozef Bujdoš s Jankou, Chi-
cago, Illinois.

Na Vianoce ako treba,
nech nájdete poklad z neba.
Pokoj, lásku v hodnosti,
dni prežite v radosti.
Zdravie, šťastie ešte k tomu,
nech prídu aj vo Vášho domu.
Na Nový rok správny krok
a úsmev po celý rok.

Všetko najkrajšie pre 
Jána a Alžbetu Drotárových 
z Krušinca prajú: Adam, 
Marcela, Jessica, Sabinka 

Poplawski a Radovan Dro-
tár z Chicago.

Na stromčeku sviečka 
svieti, pokoj, šťastie nech 
k Vám letí. A keď rozžiaria 
sa Vaše tváre, by hojnosti 
ste mali stále. Nový rok nech 
pomaličky vsunie šťastie do 
kapsičky, aby nespravili ste 
chybný krok, pre celučičký 
ďalší rok. Radostné prežitie 
vianočných sviatkov a veľa 
šťastia, zdravia v novom 
roku 2011 želáme priatelom, 
rodine a známym. Sebastin-
ko, Ninka, Martina a Cyril 
Novákovi, Rakúsko

Skauti prinesú Betlehemské svetlo
Skautskí dobrovoľníci budú už po 

dvadsiatyprvý krát roznášať na Slovensku 
Betlehemské svetlo. Plamienok odpálený 
v Bazilike Narodenia Pána v Svätej zemi sa 
dostane k ľuďom v Stropkove a okolitých 
obciach Baňa, Chotča, Breznica, Sitníky, 
Duplín. Obyvatelia si ho budú môcť od-
páliť od stropkovských skautov na Štedrý 
deň v čase od 10.00h do 15.00h v parku 
pri vianočnom stromčeku a betleheme. 
Okrem toho skauti prinesú Betlehemské 
svetlo do farského kostola Najsvätejšieho 
Tela a Krvi Kristovej a gréckokatolíckeho 
Chrámu Sv. Cyrila a Metóda Stropkove.

Malý plamienok sa odovzdáva osob-
ným odpálením plamienka zo sviečky na 
sviečku, z ruky do ruky medzi miliónmi 
ľudí vo vyše 30 krajinách Európy, na afric-
kom i americkom kontinente. Posolstvom 
Betlehemského svetla je, aby sa šíril po-
koj a mier v ľudských srdciach presne tak, 
ako sa od človeka k človeku šíri plameň 
Betlehemského svetla.

Naším cieľom je odovzdať plamienok 
z Betlehema a poslať jeho posolstvo čo 
najväčšiemu počtu ľudí okolo nás. A aby 
tento symbol ľudskej lásky, pokoja, jed-
noty a porozumenia zavítal počas týchto 
Vianoc aj k tým, ku ktorým sa doteraz ne-
dostávalo. Chceme tým v Stropkove spolu 
so skautmi z ostatných miest spojiť reťa-
zou Svetla a jeho posolstvom ľudí po ce-
lom Slovensku. 

Na začiatku betlehemskej štafety 
stál tento rok desaťročný Stefan Ivatovic 

z Rakúska. 23. 11. 2010 odpálil plamienok 
v rodisku Ježiša Krista a v sprievode pút-
nikov ho prepravili špeciálnym lietadlom 
do Linzu a do Viedne. Slovenskí skauti 
a delegácie ďalších dvoch desiatok krajín 
ho prebrali v sobotu 11. decembra 2010 
počas slávnostnej ceremónie v kostole 
Neuerdberg vo Viedni. Od tohto okami-
hu začalo Svetlo pokoja a mieru roznášať 
milión ľudí vo viac ako 30 európskych 
krajinách vrátane Slovenska. Hneď pod-
večer ho prijala prvá dáma SR, pani Silvia 
Gašparovičová. V nedeľu 12. decembra 
2010 ho skauti počas sv. omše v Chráme 
sv. Emeráma v Nitre slávnostne privítali 
na Slovensku. Plamienok tento rok skauti 
doručili vlakovými spojmi do 300 miest 
a obcí na celom Slovensku a aj na najvyššie 
obývané miesto na Slovensku. Už sedem-
násty rok bude žiariť nad Slovenskom 
z Observatória SAV na Lomnickom štíte.

Skauti odporúčajú všetkým záujem-
com, ktorí si chcú odpáliť a bezpečne 
domov doručiť svetielko z Betlehema, 
priniesť si vlastný, pokiaľ možno krytý 
kahanec, petrolejku alebo svietnik so 
sviečkou. Aj tento rok skauti prinesú 
svetlo priamo k Vám domov. V čase od 
10.00h do 15.00h budú skautské hliadky 
roznášať Svetlo po jednotlivých uliciach 
Stropkova. Ak chcete, aby sme prinies-
li svetlo až k vám domov stačí napísať 
email, sms so svojím menom a adresou. 
Kontakty e-mail: lucia.smajdova@67zbor.
sk, tel.č.: 0918 915 177. Lucia Šmajdová
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Austrália a klokany v klube GS
V stredu, 15. decembra 2010, 

sa v budove Gymnázia v Stropkove 
uskutočnila beseda s rodáčkou zo 
Stropkova, žijúcou a pôsobiacou 
v Austrálii, Lenkou Bassham, ktorá 
je bývalou žiačkou našej školy. 

Beseda prebiehala v anglickom 

jazyku a za tento krátky čas sa z po-
merne vyplašených a neistých štu-
dentov (ktorých prišlo do klubovne 
prekvapivo veľa) stali sebavedomí 
a odhodlaní a Lenke kládli množstvo 
otázok, ktoré ich zaujímali. 

V prvej časti nás Lenka obozná-
mila so základnými informáciami, 
ktoré sa týkali Austrálie, konkrétne 
Západnej Austrálie (West Australia), 
v ktorej Lenka momentálne žije 
a pracuje. Prostredníctvom tejto 
otvorenej neformálnej a priateľskej 
debaty sme sa dozvedeli nielen zá-
kladne poznatky o tomto svetadie-
le, životnom štýle, ale aj o Lenkinej 
práci, súkromí a o jej záľubách. To, 
že je naša rodáčka veľmi príjemná 
osoba nevyplynulo len z jej prejavu 
a úsmevu, ale aj z jej konania. Lenka 
nám totiž priniesla niekoľko suve-
nírov a symbolov Austrálie, medzi 
ktoré patrili napríklad: austrálske 
doláre, ktorý je menou v Austrálii, 

kľúčenky s motívom kengúr zho-
tovené z klokanej kože, ktorá je 
mimochodom veľmi jemná, ale aj 
pohľadnice, časopisy a rôzne iné 
predmety.

Keďže boli naše otázky tref-
né, mnohokrát zasahovali aj do jej 

súkromia, ale Lenka z nich aj tak 
„vykľučkovala“ bez najmenších 
problémov a suverénne na nich od-
povedala. Väčšina otázok sa týkala 
hlavne toho, ako sa do Austrálie 
dostala, ako si zvykala na nové 

prostredie, čo sa jej na Austrálii 
páči, a čo nie, a taktiež, či sa rada 
vracia na Slovensko a prečo. 
Informácie získané na tejto besede 
nám určite utkvejú v pamäti a keď 
sa nabudúce povie Austrália, určite 
si vybavím Lenku a jej rozprávanie, 

jej „Australian accent“..
Túto besedu zorganizovala a pri-

pravila naša triedna pani profesorka 
Belovežčíková, za čo sme jej všetci 
veľmi vďační a myslím si, že môžem 
hovoriť za všetkých, ak poviem, že 

to bola obohacujúca skúsenosť, 
hlavne po jazykovej stránke, ale aj 
po stránke všeobecného prehľadu.

Austráliu sme zatiaľ videli len na 
mape, prípadne z našich prezentácií 
na hodinách angličtiny, ale podľa 
Lenkinho rozprávania je to krajina 

s bohatou kultúrou, krásnou príro-
dou, zaujímavým životným štýlom, 
milými a bezprostrednými ľuďmi, 
a hlavne plná miest, ktoré by sa ur-
čite oplatilo ísť pozrieť. Beseda sa 
síce ukončila spolu so zvonením, ale 
myslím, že ak by sa naši študenti ne-
ponáhľali na obed po náročnom, ale 
pekne zakončenom dni, určite by sa 
Lenky opýtali ešte veľa zaujímavých 
otázok, na ktoré by im určite odpo-
vedala bez najmenšieho zaváhania. 

Po tomto zážitku môžem hovo-
riť nielen za seba, ale myslím si, že 
aj za ostatných študentov, že sa mi/
nám raz podarí túto krásnu krajinu 
navštíviť a spoznať ju. Veď hoci sú 
Slovensko a Austrália vzdialené od 
seba na tisíce kilometrov, jedno 
majú však spoločné, a to, že sú obe 
krásne, len každá iným spôsobom, 
ako v závere povedala Lenka.

Simona Gondeková, III.A
Gymnázium v Stropkove

Návšteva redakcie Stropkovského Spektra
Vo štvrtok 2. decembra 

klienti Domu detí Božieho 
milosrdenstva, n. o. navštívi-
li redakciu miestnych novín 
Stropkovské Spektrum. Veľmi 
milo nás v redakcii privítala 
redaktorka Andrea Stupáková 
a porozprávala nám o prá-
ci a tvorbe miestnych novín. 
Mohli sme si pozrieť, ako vzni-
kajú takéto noviny, názorne 
sme videli prácu sadzača, ktorý 
už pripravené príspevky vkladá 
do konkrétnej výslednej formy 
do PC pomocou špeciálneho 
programu. Keďže klienti majú 
v zariadení vlastnú redakciu 

„Aby bolo veselo“ a publikujú 
vlastné články v časopisoch, 
takáto exkurzia bola pre nich 
veľmi prínosnou a hlavne zau-
jímavou. V súčasnosti si chcú 
v rámci vlastnej redakcie vydať 
svoj interný časopis z činnosti 
Domu detí Božieho milosrden-
stva. Veľmi pekne touto cestou 
ďakujeme zamestnancom re-
dakcie Stropkovské Spektrum 
a zvlášť Andrejke za príjem-
nú atmosféru, ktorú vytvorila 
svojim pútavým rozprávaním 
o práci redaktora. 

Klienti a zamestnanci 
DDBM, n. o. Stropkov
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Názov prijímateľa: Mesto Stropkov
Názov projektu: Terénna sociálna práca v meste Stropkov
Operačný program: Zamestnanosť a sociálna inklúzia
Miesto realizácie aktivít projektu: Mesto Stropkov / Prešovský samosprávny kraj
Trvanie realizácie projektu: 01. 10. 2010 – 30. 09. 2012
Výška nenávratného finančného príspevku: 88 339,84 € 
Kontaktné údaje: tel.0903 741 369, email: mvass@stropkov.sk, www.stropkov.sk 
Hlavný cieľ projektu: Zlepšenie životných podmienok a sociálnej inklúzie marginalizovaných 
rómskych komunít prostredníctvom prevencie a riešenia kríz. situácií jednotlivcov a rodín.
Špecifické ciele projektu:

Integrovanie marginalizovaných rómskych komunít s ohľadom na ich špecifické potreby • 
a podmienky
Predchádzanie vzniku krízových situácií v rodine, predchádzanie prehlbovaniu porúch • 
vývinu detí a dospelých, a zamedzenie nárastu sociálno-patologických javov.
Zlepšenie sociálnej situácie jednotlivcov, rodín a komunít so zameraním na zvýšenie ich • 
aktivity a na preberanie zodpovednosti za riešenie svojej situácie.
Zlepšenie životnej situácie sociálne vylúčených skupín obyvateľov najmä marginalizovaných • 
rómskych komunít prostredníctvom nevyhnutnej osobitnej pomoci.

Rámcová aktivita: Aktivity zamerané na podporu komunitnej práce 
a na vyvolanie a podporovanie zmeny v rámci miestnych spoločenstiev 
a senzibilizačné aktivity.
Podaktivity:

Poskytovanie poradenstva a sprevádzanie klienta v súvislosti • 
s riešením jeho nepriaznivej sociálnej situácie
Individuálna sociálna práca s konkrétnym klientom, jeho rodinou • 
a komunitou, vykonávaná v prirodzenom 
rodinnom a otvorenom prostredí, vrátane 
vyhľadávacích činností.
Činnosti na podporu a zabezpečenie • 
sociálnej integrácie ohrozených a marginalizovaných skupín, na zlepšenie 
dostupnosti a kvality služieb starostlivosti
Poskytovanie poradenstva• 
Zvýšenie sociálnej mobility klienta a jeho schopnosti riadiť svoj život • 
samostatne
Eliminácia negatívnych stereotypov majority a jej senzibilizácia vo vzťahu k cieľovej skupine • 
a naopak.
Mobilizácia okolia klienta k aktívnej pomoci.• 
Prevencia sociálno-patologických javov v rodine a komunite.• 
Získanie alebo obnovenie pracovných návykov potrebných pre začlenenie sa do pracovného • 
procesu.
Vytvorenie spolupráce s inštitúciami realizujúcimi v lokalite rozvojové programy.• 

Primárne cieľové skupiny: 
obyvatelia segregovaných a separovaných rómskych komunít• 

Tento projekt sa realizuje vďaka podpore z Európskeho sociálneho fondu v rámci 
operačného programu Zamestnanosť a sociálna inklúzia. www.esf.gov.sk, www.fsr.gov.sk

Veselé Vianoce, Božie požehnanie 
a šťastný nový rok 2011

želá Milan Ďurica a OR SNS Stropkov

Výbor Základnej organizácie Slovenského zväzu zá-
hradkárov Chotčanka v Stropkove ďakuje svojim členom 
a ich rodinným príslušníkom za vykonanú prácu počas 
roka 2010 v prospech základnej organizácie a v Novom 
roku 2011 Vám praje veľa zdravia a radosti z dosiahnu-
tých výsledkov na poli záhradkárčenia.

Výbor ZO SZZ Chotčanka

Blahoželanie k Novému roku

Blížia sa Vianoce, čas otvárania ľudských sŕdc. Čas ra-
dosti, veselosti, lásky, pokoja a mieru. Čas, keď sa môžeme na 
chvíľu pristaviť, zaspomínať. Zamyslieť sa nad čarom a at-
mosférou vianočných sviatkov.

Cítime vzájomnú spolupatričnosť, náklonnosť svojich 
najbližších, no hlavne cítime vôňu domova. To nás v duchu 
tradícií zvoláva k mamám a otcom, jednoducho tam, kde sme 

doma. V tomto čase by sme nemali zabúdať na svojich blízkych, priateľov 
a známych, aby v tejto dobe nádherného sviatočného ticha nebol nikto sám.

Milí spoluobčania želám Vám príjemné sviatky, šťastie v duši, pokoj, 
lásku a pevné zdravie v rodinách. 

MUDr. Peter Obrimčák,
primátor mesta
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sa aktívnej členskej základne 
gospelového súboru s vystúpe-
ním v Divadle Aréna v Bratislave 
v rámci celoslovenskej pre-
hliadky projektov Iuventy pod 
názvom Kambek. Výsledkom 
celej snahy mladých ľudí na 
prehliadke bola ponuka mož-
ností dvom zástupcom z každej 
organizácie zúčastniť 

sa na pre-
h l i a d ke 
Bruselu a 

Európskeho par-
lamentu na pozva-
nie europoslanky-
ne p. Neveďalovej.

Posledným vý-
stupom z projektu 
je zhotovenie DVD 
záznamu, ktorý 
bude vysielaný aj 
v našej miestnej 
televízii. Taktiež 
bude tento záznam 
rozposielaný do 
jednotlivých orga-
nizácii pracujúcich 

s mládežou. 
Projekt bol podporený na-

dáciou IUVENTA, ktorá sa ve-
nuje podpore mládežníckych 
iniciatív, mládežníckych výmen, 
európskych dobrovoľníckych 
služieb v zahraničí a celkovej 
aktivizácie a mobilite mladých 
ľudí v EU. V prípade záujmu zú-

častn i ť 
sa niek-
t o r e j 
aktivity, 
s l u ž b y 

sa môžete informovať na 
www.iuventa.sk, www.mla-
dezvakcii.sk. 

Chceme sa poďakovať 
nadácii IUVENTA za mož-

nosť realizácie tohto projektu 
a už teraz sa tešíme na prípad-
nú realizáciu mládežníckej vý-
meny či dobrovoľníckej služby.

-dh-

Skú

šo
bn

ý te
xt na ceste, ktorú som

 vytvoril 

Úspešný koniec projektu Gospel ako dialóg
13-mesačné trvanie úspeš-

ného projektu Gospel ako di-
alóg podporeného v rámci 
programu Mládež v akcii pri-
nieslo mladej skupine Rómov 
v rómskom komunitnom cen-
tre mnoho speváckych skúšok, 
nácvikov scénok, akčnej prípra-
vy vystúpení, ktoré boli vo vý-
slednej podobe prezentované 

na jednotlivých vystúpeniach 
v kostoloch v meste a v ob-
ciach nášho okresu. Na celom 
projekte sa okrem 4 mladých 
dievčat z neformálnej skupiny, 
pod vedením ktorej sa pro-
jekt uskutočňoval, pracovalo 
a zúčastňovalo ďalších 21 ľudí. 
Poslednou bodkou za celou jeho 
realizáciou bola prezentácia 
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Materská škola v ľudovom tóne
Urobiť zaujímavý program pre 

deti, ktoré navštevujú materskú školu 
na Ul. A. Hlinku v Stropkove nie je vždy 
ľahké. No, ak je kolektív taký tvorivý 
ako náš, škola nemá núdzu o nápady, 
ktoré podporujú a rozvíjajú ľudové 
zvyky a tradície. Po nakladaní kapusty 
nás 22.11.2010 navštívili ochotné tety 
z Oľšavky (p. Pašeňová a Barabášová), 
ktoré predstavili deťom starodávnu 
tradíciu tkania kobercov. Deti mali mož-
nosť vidieť naozajstné krosná priprave-
né na tkanie. Pani učiteľka Dziaková im 
porozprávala o jednotlivých častiach, 
z ktorých sa krosná skladajú a načo 
slúžia. Bolo to veľmi zaujímavé, o čom 
svedčí aj to, že deti mali veľký záujem 
vyskúšať si ako taký „člnok“ s navitou 

cievkou prechádza pomedzi toľko veľa 
nití. Všetky deti aj pani učiteľky obdivo-
vali krásne ľudové kroje, ktoré tety mali 
oblečené. Atmosféru spestrili rezké tóny 
piesní na ľudovú nôtu. 

Aj touto cestou sa chceme ochot-
ným tetám z Oľšavky poďakovať, preto-
že takých ľudí, čo ovládajú toto remeslo 
je už čím ďalej menej. 

Po tomto úžasnom dni učiteľky 
pripravili deťom ešte rozlúčku s pani 
Jeseňou vo forme zhudobnenej roz-
právky „O veľkej repe“. Bol to poriadny 
zážitok, o ňom svedčia aj nasledujúce 
zábery.

Ľudová slovesnosť a folklór sú stálym 
žriedlom inšpirácie pre prácu s deťmi, na 
ktorú sa spolu s deťmi tešíme. Kolektív MŠ

Ul. Hlavná v bývalom 
komunále na poschodí www.vytvarnehracky.sk

Partnerstvo sociálnej inklúzie okresov Stropkov a Medzilaborce
Informuje

Aktuálne grantové výzvy
Nadácia Intenda
www.intenda.sk
Nadácia Intenda vyhlasuje druhé grantové kolo v programe Ďalej zni-

žujeme prahy. Cieľom nadácie v rámci aktuálneho kola je zlepšiť nevyho-
vujúcu životnú situáciu a umožniť vytváranie nových príležitostí pre deti a 
mladých ľudí, ktorí sú vystavení znevýhodneniu, resp. ohrozeniu v dôsled-
ku nepriaznivých sociálnych podmienok, ktoré negatívne determinujú ich 
životy.

Termín uzávierky: 10.02.2011
Maximálna výška grantu: 7.000 Eur
Oprávnení žiadatelia: občianske združenia, neziskové organizácie

-------------------------------------------------------------------------------------------------
Fond sociálneho rozvoja
www.fsr.gov.sk
Výzva na predkladanie žiadostí o nenávratný finančný príspevok OP 

ZaSI – FSR – 2010/2.1/02 v rámci programu Zamestnanosť a sociálna inklú-
zia, prioritná os č. 2 Podpora sociálnej inklúzie.

Cieľom opatrenia 2.1 je podpora sociálnej inklúzie osôb ohrozených 
sociálnym vylúčením alebo sociálne vylúčených prostredníctvom rozvoja 
služieb starostlivosti s osobitným zreteľom na marginalizované rómske ko-
munity. Opatrenie má predchádzať sociálnemu vylúčeniu prostredníctvom 
poskytovania sociálnych služieb a opatrení sociálnoprávnej ochrany a soci-
álnej kurately a poskytovania sociálneho poradenstva.

Rámcová aktivita č. 2.1.3 Aktivity zamerané na podporu komunitnej 
práce a na vyvolanie a podporovanie zmeny v rámci 
miestnych spoločenstiev a senzibilizačné aktivity.

Termín uzávierky: 31.01.2011
Maximálna výška grantu: 99 600 €
Oprávnení žiadatelia: mestá a obce, iné subjekty 

podľa výzvy
Partnerstvo sociálnej inklúzie okresov SP a ML po-

núka možnosť konzultácií projektov 
v oblasti sociálnej inklúzie. Bližšie 
informácie na t.č. 054 742 2581, 
mob.0911 120 755, psi.sp.ml@cen-
trum.sk.

Tento projekt sa realizuje vďaka finanč-
nej podpore z Európskeho sociálneho fondu 
v rámci Operačného programu Zamestnanosť a sociálna 
inklúzia.

Vianočné besiedky v MŠ Bokša a ZŠ Hrnčiarska
15. decembra sa v MŠ v Bokši 

uskutočnilo vianočné vystúpenie 
detí vo veku od dvoch do šiestich ro-
kov. Detičky pod vedením p. učiteľky 
Verbovej a p. učiteľky Kubanovej sa 
predstavili v programe bohatom na 
vianočné koledy, básničky a pesnič-
ky, predviedli aj milé scénky a tan-
čeky. Za svoju snahu boli odmenené 
vianočnými darčekmi a pre všetkých 
prítomných, detí aj rodičov bolo na 
záver pripravené chutné pohostenie.

V ten istý deň vystúpili žiaci 1. a 2 

ročníka ZŠ Hrnčiarska, ktoré navšte-
vujú Školský klub detí na Vianočnej 
akadémii. Deti svojím blízkym pri-
blížili čaro Vianoc prostredníctvom 
pestrého pásma vianočných piesní, 
príbehov a tanečného vystúpenia. 
Poďakovanie patrí p. vychovávateľ-
ke Blanke Potomovej za jej snahu, 
aktívny a láskavý prístup, a najmä za 
trpezlivosť, vďaka ktorej sa jej spo-
lu s deťmi podarilo pripraviť aj toto 
krásne predstavenie .

Mgr. Žiaková
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Jara H. 
Bertolasi

NAHÍ 
STRÁŽCOVIA 

RAJA
Dobrodružný 

príbeh Kristíny, 
hľadajúcej po 
strate manžela 

nový zmysel života za hranicami 
Slovenska až v ďalekej Namíbii. 
Podľa príslovia Keď je žiak pri-
pravený, vesmír mu zošle učiteľa 
stretáva duševne spriazneného 
Filipa a tajomného Adama, ktorý 
po nehode stratil pamäť. Osud 
ich spojil, aby spoznali jedno-
duchý, a zároveň magický život 
kmeňa Himbov. Kristína v po-
moci domorodcom napokon 
nachádza samu seba, no práve 
teraz ju čakajú najťažšie život-
né skúšky, keď si musí poradiť 
v africkom väzení a na dosah má 
životnú lásku. Rozpozná Kristína 
šancu získať skutočné priateľ-
stvo, prijať osudovú lásku a pre-
žiť dobrodružstvo nepoznaného 
života?

Paulo Coelho
PÚTNIK 

Z COMPOSTELY
Mágov denník

P ú t n i k 
z Compostely 
je prvý Coelhov 
bestseller. Rok 
pred jeho vy-
daním absolvoval autor trojme-
sačnú iniciačnú púť po preslá-
venej a zároveň magickej ceste 
z južného Francúzska do galícij-
ského Santiaga de Compostela. 
Tu sa nachádza hrob svätého 
Jakuba, ktorý podľa legendy pri-
niesol kresťanstvo obyvateľom 
Pyrenejského polostrova. Cesta 
svätého Jakuba prechádza úze-
mím, ktoré v stredoveku patrilo 
templárom, tajnému rádu bo-
jovných rytierov. Mágov denník 
je záznamom udalostí, pocitov 
a skúšok, ktoré Coelho zažil po-
čas púte, osobnou výpoveďou, 
v ktorej je autor ako subjekt zá-
roveň objektom - hlavnou posta-
vou príbehu plného lekcií a po-
naučení. Na jeho konci dostane 
meč, symbol zasvätenia, a to aj 
vďaka pomoci charizmatického 
sprievodcu Petrusa, ktorý mu 
dodá odvahu vždy, keď sa už zdá, 
že cestu nedokončí.

Podujatia
1.12.-31.12. Zimný inter-

net (od 9.00-16.00 hod.) – CVČ, 
1.12.-31.12. Premietanie roz-
právok a filmov (od 9.00-16.00 

hod.) – CVČ, 20.12. Zdobenie perníkov - tvorivé popoludnie 
– CVČ, 22.12. Veselé farbičky, téma - „Snehová vločka“ – CVČ, 
22.12. Módny návrhár, téma - „Oblečenie na zimu“ – CVČ, 
29.12. Vianočný šachový turnaj - CVČ

Výstavy
1.12.-31.12. Veselé farbičky, téma - „Veselý jesenný 

strom“ – CVČ, 1.12.-31.12. Módny návrhár, téma – „Školská 
taška“ – CVČ, 1.12.-31.12. Modelárska výstava - MsKS

Stolnotenisový turnaj pre deti ZŠ
Pre nadšencov stolného tenisu sme opäť pripravili v pia-

tok 16. 12. 2010 o 14.00 hod. stolnotenisový vianočný turnaj. 
Pri zelenom stole si mohli vyskúšať svoju šikovnosť mladí sú-
ťažiaci do 15 rokov. Väčšinou to boli deti, ktoré sa prihlásili do 
stolnotenisového klubu. Hralo sa vylučovacím systémom. Do 
finále sa dostali traja najlepší hráči, ktorí hrali spôsobom „kaž-
dý s každým“. Víťazi na prvých troch miestach dostali diplomy 
a vecné ceny. Poďakovanie patri všetkým súťažiacim za účasť 
a pánovi Mgr. Viliamovi Mihokovi, ktorý zorganizoval tento 
vianočný turnaj a vedie stolnotenisový klub v ABC CVČ.

Vyhodnotenie: 1. miesto: Marián Čonka, 2. miesto: 
Silvester Senaj, 3. miesto: Adam Homoľa

Rómski futbalisti
Od 1. 10. 2010 prebieha v ABC CVČ futbalový krúžok, 

ktorého sa zúčastňujú deti z RKC. V rámci tohto krúžku deti 
trávia zmysluplne svoj voľný čas, kde si zahrajú futbal, učia sa 
ako pracovať s loptou a tým sa futbalovo zdokonaľujú. Krúžok 
pravidelne prebieha dvakrát do týždňa v hale SOUP a svoje vy-
vrcholenie bude mať spoločným turnajom všetkých kategórií 
„futbalistov“ na záver školského roku.

Módny návrhár
V mesiaci november 

bola vyhlásená téma – 
Adventný veniec. Teší nás, 
že sa vám táto téma páčila 
a že ste sa do tejto výtvar-
no-návrhárskej súťaže za-
pojili. Najkrajšie práce sme 

odmenili vecnými cenami 
a výhercom srdečne gra-
tulujeme! Vyhodnotenie 
najlepších módnych 
návrhárov:

I. kategória: 1. 

Rubrika pripravená v spolupráci
s kníhkupectvom HVIEZDOSLAV

- 5. ročník: 1. miesto: žiaci IV. špecialnej triedy - ZŠ s MŠ 
Bukovce, 2. miesto: Samuel Medvedz - ZŠ Hrnčiarska ŠKD 1. 
odd, 3. miesto: Antónia Rudyová - ZŠ Chotča.

II. kategória: 6. - 9. ročník: 1. miesto: Viktória Bačová 
- ZŠ Kolbovce, 1. miesto: Klaudia Konárová - ZŠ Kolbovce, 
2. miesto: Veronika Oleárniková - ZŠ Kolbovce, 3. miesto: 
Martina Džurbanová - ZŠ s MŠ Bukovce

Už teraz sa tešíme na Vaše módne návrhy na tému: 
„Oblečenie na zimu“.

VESELÉ FARBIČKY
Blížia sa najkrajšie sviatky 

roka Vianoce. Preto témou našej 
súťaže bola „Vianočná ozdoba“.

Okresnej výtvarnej súťaže sa 
zúčastnili žiaci 1. – 4. ročníka ZŠ. 
Rôznymi výtvarnými technikami 
zhotovili zaujímavé ozdoby, ktoré 
do nášho CVČ priniesli sviatočnú 
vianočnú atmosféru.

Poradie najúspešnejších: 
1. miesto: Viktória Hudáková - 
ZŠ Chotča, 1. miesto: Adriána 
Sodivarová - ZŠ Chotča, 2. miesto: 

Marek Bartko - ZŠ Bukovce, 
3. miesto: Laura Hančáková - ZŠ 
N. Olšava

Za pekné obrázky boli od-
menení: Viktória Humeníková - 
ZŠ Breznica, Tatiana Jurková - ZŠ 

Miňovce, Zlaťa Hušaková - ZŠ 
Mlynská, Samo Dovičák - ZŠ 
Kolbovce, Natalia Humeníková 
- ZŠ Lomné, Jarko Dutko - ZŠ 
Hrnčiarska II. odd. ŠKD, Matúš 
Kollarik - ZŠ Konštantínova, 

Viktória Repašová - ZŠ V. Olšava, 
Nikola Čepová - ZŠ Havaj, 
Samuel Medvedz - ZŠ Hrnčiarska 

I. odd. ŠKD, Daniela 
Kocáková - ZŠ 
Bukovce, kolektív 
žiakov - ZŠ V. Olšava

Už teraz sa te-
šíme na novu tému 
„Snehová vločka“.

VEĽKÝ VÝPREDAJ KNÍH!!!
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PLASTOVÉ 
OKNÁ

6-komorové
za cenu

5 komorových
OVERENÁ KVALITA za SUPER CENY

VCHODOVÉ DVERE
v cene od 265,- €

INTERIEROVÉ DVERE
v cene od 45,- €

AKCIA
50% zľava na montáž
50% zľava na žalúzie

www.damijo.skDAMIJO KOMPLET s.r.o.
SVIDNÍK
ul. Sov. hrdinov 151/9
Tel.: 054/752 4094
 0905 409 727
E-mail: damijo@post.sk

BARDEJOV
Radničné nám. 10
Tel.: 054/470 6773
 0918 515 456
E-mail: damijobj@post.sk

PREŠOV
ul. Levočská 1
Tel.: 051/778 3259
 0918 390 163
E-mail: damijopo@post.sk

Hlavná 65
(obchodný dom)
STROPKOV

Aktuálna ponuka na
WWW.PEHACOM.SK

Tel.: 742 2938      Mobil: 0905 253 489

INTERNET ADSL – AKCIA:
Dátovo neobmedzené pripojenie rýchlosťou 2048 kbit/s za 
11,90 €/mesiac, 2560 kbit/s za 14,90 €/mesiac, 3584 kbit/s 
za 18,90 €/mesiac počas celej doby viazanosti (18 mesiacov).

CD média od 17 
centov (5,12 Sk), 
DVD média od 20 
centov (6,03 Sk) SUPER AKCIA:

značkový 19“ LCD monitor PHILIPS za 92,- €

Všetko na splátky len 20,- € mesačne

DVOJJADROVÝ NOTEBOOK ACER 630 s WINDOWS W7
Notebook ACER eME630, 15.6“HD, DUAL CORE M320, 2G RAM, 320GB,
DVD/RW, kamera, Wifi, numer. klav, Win7Prem, SK

V super cene za 399,- € !!!

PRACOVNÉ PONUKY

Agentúra TIMEA - práca v Anglicku 
a ČR pre ženy, mužov a páry.

Tel.: 0904 891 941

* Prijmem do pracovného pomeru 
zvárača CO2, TIK - argón, sústružní-
ka, frézara a zámočníka. Tel.: 0905 
344 461, 0915 956 707, +420 721 
811 299.
* Firma JP PRODUKTION Stropkov 

prijme obrábača kovov (sústruh SU 
18, fréza FA 4). Tel.: 054 742 8988, 
0904 154 364.

KOVO SIPOX a.s.
príjme do trvalého pracovného pomeru

vodiča vysokozdvižného vozíka.
Prax minimálne 5 rokov a platné papiere podmienkou.

Bližšie informácie na 0903 652 916.

Spoločnosť vo Svidníku prijme od JANUÁRA 2011 pracovníkov na takéto profesie:
- obchodný predajca pre zahraničie – AJ, NJ, RJ
- pracovník/-čka na oddelenie marketingu , TPV a výroby v elektr. priemysle vo Svidníku
- pracovníkov na oddelenie kontroly a kvality
- pracovníkov na letovacie práce
- pracovníčku oddelenia ľudských zdrojov a finančnej učtárne
- pracovníka (-čku) agentúry zamestnávania (TPP, dohoda, príp. externe)
- pracovníka (-čku) cestovnej agentúry (TPP, dohoda, príp. externe)
- pracovníka (-čku) realitnej agentúry (TPP, dohoda, príp. externe)
- pracovníka (-čku) reklamnej a propagačnej agentúry a športu (TPP, dohoda, príp. externe)
- pracovníkov na zváračské a zámočnícke práce v ČR, SR a Nemecku (doklady o skúškach)
- pracovníkov a pracovníčky na práce v elektrotechnickom a inom priemysle v SR a ČR
- pracovníkov na prieskum verejnej mienky (TPP, dohoda, príp. externe)

Práca na TPP, dohodu, živnosť. Vyžadujeme min. SŠ vzdelanie s maturitou.
Tel. 054/ 788 1074, Mob.: 0903 541 877, 0915 982 227

Agentúra TIMEA ponúka 
3-mesačnú prácu do čokoládovne 

v ČR. Nástup 4. 1. 2011.
Tel.: 0904 891 941, 0907 278 591
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3-izbový byt v Stropkove. Tel.: 0949 
201 329.
* Vezmem do prenájmu byt. Tel.: 

0917 890 316.
* Vezmem do prenájmu 1 alebo 2-iz-

bový byt. Tel.: 0911 307 991.
* Predám 2-izbový byt. Tel.: 0908 

090 831.
* Predám stavebný pozemok v 

Stropkove. Tel.: 0908 534 724.
* Predám murovanú chatu pod vle-

kom. Tel.: 0908 991 547.
* Ponúkame na predaj 3 – izbový 

neprerobený byt v Stropkove, blízko 
centra mesta. Tel.: 0911 173 525.

AUTO-MOTO
* Predám 2x Mazda 626, r.v. 1996, 

jedna pojazdná a jedna na náhradné 
diely, cena 500,- €, dohoda možná. 
Tel.: 0907 688 760.
* Kúpim auto do 300,- €. Tel.: 0917 

368 510.
* Kúpim zimné pneumatiky 185/60/

R14 do 10,- €/ks a bicykel do 20,- €. 
Tel.: 0917 368 510, 0918 160 416.
* Predám Š 120 L, EK do 2011, STK 

do 2012, cena 100,- €. Tel.: 0949 658 
836.

RÔZNE
* Obkladanie kúpeľní, montáž dlaž-

by, bytové jadrá, sezónna zľava. Tel.: 
0903 995 675.
* Prenájom a požičiavanie schodo-

lezu pre invalidných občanov. Tel.: 
0911 173 402. 
* Vykonávame stavebné práce: 

stierky, obklady, dlažby a celkové re-
konštrukcie domov a bytov za výhod-
ných podmienok. Dohoda je istá. Tel.: 
0917 892 119.
* Požičovňa spoločenských šiat 

Stropkov - Sitníky ponúka večerné 
róby na plesy a stužkové. Cena od 
13,- €. Tel.: 0915 651 175, 0915 896 
653.
* Montáž sadrokartónu, kazetových 

PREDÁM

* Predám šteňa srnčí ratlík, fenka, 
cena dohodou. Tel.: 0908 654 793, 
0905 883 041.
* Predám ošípanú do 120 kg, mäso-

vý typ. Tel.: 0911 859 139.
* Predám drevo. Tel.: 0949 292 645.
* Predám 12-týždňové šteňatá ne-

meckého ovčiaka, čierne a vlkošedé, 
odčervené, zaočkované. Lacno. Tel.: 
0905 489 615.
* Predám lyžiarky 10, pánske korču-

le na ľad 5, 6, 5, výborný stav. Cena 
dohodou. Tel.: 0904 584 881.
* Predám ošípanú. Tel.: 0915 878 

709.
* Predám odstavčatá. Tel.: 0908 854 

981, 742 2281.
* Predám kočiar po jednom dieťati 

- dvojkombinácia. Cena 50,- €. Veľmi 
zachovalý. Tel.: 0907 950 646.

NEHNUTEĽNOSTI
* Vezmem do prenájmu garáž. Tel.: 

0904 860 305, 0905 615 844.
* Predám pozemok Stropkov - Sitníky 

(pri letisku). Volať po 17.00 hod. Tel.: 
742 2193, 0905 763 411.
* Vezmem do prenájmu 2,5 alebo 

podhľadov, lepenie okrasných líšt, za-
tepľovacie práce, stierky, maľby. Tel.: 
0903 619 470, 0903 695 753.
* Profesionálne líčenie (svadby, stuž-

kové, plesy, foto-líčenie). Výhodné 
ceny. Možnosť skupinovej zľavy. Tel.: 
0918 069 460.
* Robím gélové nechty. Cena 13,- €. 

Tel.: 0904 669 991, 0908 248 183.

OBČIANSKA INZERCIA

www.lacne-notebooky.eu
www.naplne-do-tlaciarni.sk
Tel.: 0907 664 322

Ponúkame na predaj alebo 
prenájom prevádzkovú budovu 
v Stropkove – časť Sitník, vhodnú na 
podnikateľské účely (reštaurácia, 
výrobná časť, obchod, krajčírska 
dielňa, kancelárie, sklady, motorest 
alebo penzión). VÝHODNÁ CENA 
LEN DO KONCA MARCA: 88.000,- €.
Kontakt: 0911 173 525

www.escan.sk

DARUJEM
* Darujem mačiatka. Tel.: 0905 776 

805, 0908 972 398.
* Darujeme maštaľný hnoj. Tel.: 742 

3585.

STRATY A NÁLEZY
* Stratil sa biely maltézsky pinč. 

Poctivému nálezcovi sa odmeníme. 
Tel.: 0904 977 777.

Montáž strešných snehových 
zábran.

Tel.: 0905 480 575

Prenájom náradia.
Tel.: 0915 948 791

Zateplenie budov, sadrokartóny,
stierky, omietky, výmena okien,
dlažby, obklady, podlahy, maľby,
bytové jadrá, chodníky, zámkove 

dlažby, všetko za super ceny
- rýchlo a kvalitne -

Tel.: 0908 344 443,
Tel.: 0907 555 098,
Tel.: 0907 535 862.

Vezmem do prenájmu priestory 
v centre mesta od 500 m2.

Tel.: 0908 464 643

SUPER OBCHOD
Novootvorená predajňa v Stropkove 
na Hlavnej ulici č. 1544/1 na 1. po-
schodí oproti Mestskému úradu 
Vás pozýva na nákup tovaru obu-
vi, textilu, výživy pre športovcov, 
športových doplnkov, lôpt, korčúľ, 
hokejok a iného tovaru.

Stropkov nám. SNP 1 – v budove starej pošty na 1. poschodí
Mobil: 0907 693 450    e-mail: realitysp@lureta.sk
www.lureta.sk,    www.topreality.sk,    www.reality.sk

Výhodne od Vás ODKÚPIME vašu nehnuteľnosť, aj zadĺženú.

NA PREDAJ KOMPLETNE PREROBENÝ
2,5 IZBOVÝ BYT S BALKÓNOM !!!

!!! POZOR BEZKONKURENČNÁ AKCIA !!!

Ponúkame na predaj krásny a veľký 2,5 izbový byt na prízemí, ktorý sa nachádza 
v príjemnom tichom prostredí na ul. Akad. Pavlova v tehlovom dome blízko ne-
mocnice. Byt má plávajúce podlahy, plastové okná, parkety, prirobený balkón, nová 
kuchtu, nové rozvody elektriky, vody a plynu, murované jadro s kompletne prero-
benou kúpeľňou.

LEN ZA 29 000,- €

Ponúkamé lacné letenky a ubytovanie do celého sveta.
Vstupenky TICKET ART

Uzatvorte si ČSOB STAVEBNÉ SPORENIE s  22,5% úrokom do konca roka!

JGT & Consulting, s.r.o.
Budovateľská 2/447, P.O.BOX 60

089 01 Svidník
Tel: 054/788 1074, 054/788 1077-8

E-mail: info@jgt.sk
Novootvorená predajňa ponúka ši-

roký sortiment produktov:
• RUČNE MAĽOVANÉ 

VIANOČNÉ OZDOBY
• DARČEKOVÉ 

PREDMETY a iné
• BIŽUTÉRIA SWAROVSKI
• PILNÍKY SWAROVSKI
• KRIŠTÁĽOVÉ FIGÚRKY
• KRIŠTÁĽ - rôzne druhy a farby
• VÝROBKY ZO SKLA
• PORCELÁN

Tešíme sa na Vašu návštevu denne
 Po - Pia: 10.00 - 16.00 hod.
 So - Ne: 13.30 - 17.00 hod.
Nájdete nás v budove bývalé-

ho SOUS Svidník na ulici Sov. hrdi-
nov 629/113 – na prízemí reštaurácie 
MARTIN (Martin Ždiňak).
Info na tel.: 0903 541 877, 0904 375 902,
 0902 110 997, 0911 510 656

PIZZA ZUZANA

PRAVÁ TALIANSKA PIZZA

Kontakty:
0902 108 005
0948 321 800
0915 327 300
054 752 0846

E-mail: zuzana@pizzazuzana.sk
www. pizzazuzana.sk

Donášková služba zdarma
Mimo mesta pri kúpe viac ako 3 pizze

Zuzana Hajduková, Mierová 2197/47, 089 01 Svidník

Minulú stredu darovali krv na HTO vo Svidníku títo bez-
príspevkoví darcovia krvi: Ivana Janovičová (prvodarkyňa), 
Ing. Ivan Sičák (38. odber), Mgr. Vladimír Zelizňák (14.), Jozef 
Ragan (5.), PhDr. Zoltán Šafran (58.), Vladislav Keselica (11.), 

Ján Frančák (2.) - všetci zo Svidníka, Gabriel Nemergut (3.), Miloš Vanda 
(11.), Juraj Danko (21.), Slavomír Nemec (3.), Renáta Ličková (7.), Ing. 
Július Béreš (9.) - všetci zo Stropkova, Ján Hlavinka (47.) - Giraltovce, 
Simona Radomská (3.) - Radoma –Hradisko, Regína Trebišovská (32.) - 
Chotča, Stanislav Košč (4.) - Nová Polianka, Denisa Duláková (2.) - Nižná 
Pisaná, Lukáš Skirka (prvodarca) - Ladomirová.

Od srdca k srdcu

Vďaka Vám za Váš šľachetný čin!
ÚzS SČK Svidník

OZNAM
Územný spolok Slovenského červeného kríža a HTO vo Svidníku 

oznamujú širokej verejnosti, že dňa 5. januára 2011 sa nebude konať 
odber krvi.     ÚzS SČK Svidník
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K. Kuzma: Po eufórii z jarnej časti sme museli začať opäť od začiatku
Rok 2010 by sa v prípade fut-

balistov MFK Košice mohol stať 
pokojne námetom pre celovečerný 
film. Pre klub pracujúci v skromných 
podmienkach je však podstatné, že 
sa môže spoľahnúť na svoju mládež-
nícku akadémiu a odhodlanie hráčov 
A-tímu. Hoci mužstvo už viackrát ba-
lansovalo nad tabuľkovou priepas-
ťou, v zlomových momentoch vždy 
ukázalo nezlomnú vieru, vďaka 
čomu sa dostalo z viacerých vý-
sledkových šlamastík. Do objek-
tívneho vykreslenia prostredia 
v Košiciach treba pripočítať pe-
ripetie okolo prenájmu štadió-
na v Čermeli a nevyspytateľné 
fanúšikovské jadro, ktorého čle-
novia nemali problém napadnúť 
autobus s vlastnými hráčmi po 
pohárovom stretnutí v Sp. N. Vsi 
alebo sa bez rozpakov pustili do 
domácich usporiadateľov. Keď 
k tomu pripočítame ťahanice 
s povinným kamerovým systé-
mom a všeobecne neľahkú eko-
nomickú situáciu v slovenskom 
športe, vychádza nám hneď 
viacero motívov komplikujúcich 
atmosféru v kuchyni MFK Košice. 
V rámci načrtnutého obrazu sa vy-
níma príbeh stredopoliara Kamila 
Kuzmu. V jesennej časti 2009/2010 
utrpel po faule Slovanistu Juraja 
Halenára komplikovanú zlomeni-
nu členka a viac ako mesiac musel 
sledovať trápenie sa spoluhráčov 
z tribúny. Po poslednom jesennom 
kole patrila Košičanom so ziskom 
deviatich bodov posledná priečka 
a v tej chvíli by s rukou na biblii asi 
nikto na MFK nestavil. V jari však 
prišlo šibnutie čarovného prúti-
ka a Dubnica, Dunajská Streda, no 
najmä Petržalka mali zrazu postara-
né o nečakanú zábavu. Po 33. kole 
celé Slovensko pripravilo Košiciam 
standing ovation, lebo ich kúsok so 
ziskom 24, spolu 33 bodov bude vo 
futbalových učebniciach zapísaný 
v prvých kapitolách. „Určite sme 
neboli v ľahkej situácii, no na dru-
hej strane sme nemali čo stratiť. 
Hoci nám takmer nikto neveril, ne-
chceli sme sa vzdať. V kabíne sme 
si povedali, že dáme do zápasov 
všetko a uvidíme, ako bude reago-
vať naša konkurencia. Keďže našim 
súperom sa príliš nedarilo, zacítili 
sme šancu a už sme ju z rúk ne-
pustili. Zisk 24 bodov v jarnej časti 
a záchranu v súťaži považujem za 
historický úspech. Viem, koľko úsi-
lia nás to stálo a preto si myslím, že 

so spoluhráčmi sme si najvyššiu sú-
ťaž naozaj zaslúžili. Napriek tomu 
nám jeseň opäť nevyšla podľa na-
šich predstáv. Podstatné však je, 
že závere sme sa chytili a dokázali 
si, že futbal sme hrať nezabudli,“ 
vrátil sa k bilancii sezóny 2009/2010 
Kamil Kuzma, ktorý mužstvu pomo-
hol v 24 stretnutiach. 

Okrem výsledkového trápenia 

sa priniesol úvod nedávno skonče-
nej jesennej časti pre K. Kuzmu ďal-
šiu nepríjemnú situáciu. V príprav-
nom zápase proti Leedsu United 
dopadol po vzdušnom súboji tak 
nešťastne, že si zlomil kľúčnu kosť 
a na prvých jedenásť kôl sa ocitol 
mimo hry. „V prvom momente 
som bol určite veľmi sklamaný, 
lebo okamžite som vedel, že za-
čiatok sezóny opäť nestihnem. 
Myslím si, že aj zápas s Leedsom 
bol termínovo nešťastne rie-
šený, veď o dva dni nás čakal 
v lige Slovan. Keďže po vydare-
nej jarnej časti som sa na futbal 
vyslovene tešil, bolo mi ľúto, 
že nemôžem pomôcť chlapcom 
na trávniku. Moja absencia ma 
mrzela o to viac, že mužstvu sa 
nedarilo a nemohol som s tým 
nič urobiť. Každé zranenie je špe-
cifické a doba liečenia závisí od 
jeho zložitosti. V tomto prípade sa 
mi vracalo do hry o čosi ťažšie ako 
pri zlomenine členka. Okrem toho, 
že som mal zlomenú kľúčnu kosť, 
roztrhli sa mi aj väzy. Dal som sa 
však dokopy a dnes si užívam kaž-
dú minútu, ktorú môžem stráviť so 
spoluhráčmi na trávniku,“ zdôraznil 
K. Kuzma. 

Kontinuálne s osobnými peripe-
tiami K. Kuzmu plynuli aj štatistické 
zaváhania Košíc, pričom mužstvu 

nehrali do kariet ani zranenia kľúčo-
vých hráčov na čele s kanonierom 
J. Novákom. Zverenci trénera Žarka 
Duroviča sa so ziskom 6 bodov usa-
dili na posledných priečkach a preto 
vedenie klubu siahlo na poste kor-
midelníka k výmene. Od 10. kola 
zasadol na lavičku MFK Štefan 
Tarkovič, ktorý priniesol so sebou 
nový vietor. Partia okolo kapitána 

Petra Šinglára získala v druhej 
polovici 11 bodov, čo zname-
nalo postup v tabuľke nad dvo-
jicu Dubnica - Prešov. „V prvej 
polovici súťaže sa nám vôbec 
nedarilo. Po eufórii z jarnej čas-
ti sme museli začať opäť od za-
čiatku. V tejto situácii sme po-
trebovali nový impulz, ktorým 
bolo aj vymenovanie trénera 
Š. Tarkoviča. K tomu sme sa do 
zostavy vrátili viacerí uzdravení 
hráči a pomohol nám príchod 
skúseného P. Šinglára. Nový tré-
ner nám otočil hlavy správnym 
smerom a keď sme začali opäť 
získavať body, hralo sa nám 
už podstatne ľahšie. Postupne 
sme sa prehrýzli cez nepríjemnú 

sériu a v poslednom stretnutí proti 
Prešovu sme víťazstvom 4:0 v plnej 
sile ukázali, čo v nás je,“ hodnotil 
jesennú časť K. Kuzma. 

Corgoňliga zažila v aktuálnej 
sezóne viacero trénerských zmien, 
no nie vo všetkých kluboch sa môže 
vedenie pochváliť úspešným ťahom 
ako v Košiciach, kde vložili dôveru 
do rúk Štefana Tarkoviča. Na roz-
diel od Prešova, Slovana a najmä 
Ružomberka sa Košičania dostali 
do herného progresu, čo neušlo 
pozornosti ani kompetentným na 
Slovenskom futbalovom zväze, pre-
tože Š. Tarkovič dnes patrí medzi 

troch horúcich kandidátov na post 
kormidelníka národného tímu do 21 
rokov. „Mojou úlohou je podávať 
najlepšie výkony, nech je trénerom 
ktokoľvek. Výmeny na lavičke patria 
k nášmu povolaniu a v priebehu ka-
riéry sa každý z nás stretne s viacerý-
mi trénerskými osobnosťami, z kto-
rých majú všetci vlastné metódy ako 
pristupovať k hráčom. Snažím sa 
len vziať si od každého z trénerov to 
najlepšie, aby som sa posunul ďalej. 
V životopise futbalistu sa nedá vy-
hnúť striedaniu klubov a trénerov, 
no jedinou konštantou, ktorá musí 
ostať nezmenenou, je môj prístup 
k povinnostiam. Ako mladý hráč sa 
stále snažím zbierať skúsenosti, aby 
som bol pripravený nesklamať, nech 
budem hrať kdekoľvek a pod kým-
koľvek,“ uviedol K. Kuzma. 

Série Košíc majú jeden spoloč-
ný menovateľ viažuci sa práve ku 
K. Kuzmovi. Štatisticky platí, že keď 
nemohol zasiahnuť do hry, muž-
stvo okupovalo poslednú priečku. 
Výsledková pohoda sa do tímu vrá-
tila vždy až s jeho návratom do zo-
stavy. „V kabíne neujde pozornosti 
žiadna zaujímavá štatistika a aj 
v tomto prípade sme sa so spolu-
hráčmi neraz navzájom podpicho-
vali. Debaty a vtipkovanie sú určite 

príjemným spestrením počas se-
zóny, no podstatným je vždy duch 
a sila kolektívu. Viackrát sme sa 
mohli na vlastnej koži presvedčiť, 
že keď sa ako tím zomkneme, zís-
kavame oproti súperom strategic-
kú výhodu. Práve vďaka tomu sme 
sa zachránili v minulom ročníku 
a verím, že úspešne zvládneme aj 
túto sezónu,“ dodal K. Kuzma. 

Rok 2010 bol pre bývalého re-
prezentanta Slovenska do 21 rokov 
príbehom so všetkými futbalovými 
príchuťami. K. Kuzma však pred 
nepriazňou osudu nikdy neuhol 
a vždy sa vrátil do deja vo chvíli, 
keď to mužstvo najviac potrebo-
valo. „Pre mňa osobne to nebolo 
ľahké obdobie a preto by som si 

ho už nerád zopakoval. Zranenie 
je pre každého športovca väčšou 
či menšou tragédiou a ja som bol 
v pomerne krátkom čase zranený 
hneď dvakrát. V jeseni som odohral 
iba sedem duelov a preto mi ostali 
v pamäti hlboko zapísané všetky 
zápasy. Tešil som sa z toho, že som 
zdravý a môžem robiť, čo ma baví, 
teda hrať futbal na najvyššej úrov-
ni,“ uzavrel náš rozhovor K. Kuzma. 

Imrich Makó
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OOSTZ vo Svidníku v spolupráci z ŠŠK Centrál Svidník 
a Spojenou školou Svidník usporiada dňa 07. 01. 2011 
Majstrovstvá okresov Svidník, Stropkov v mládežníckych kate-

góriách (nmž, mž, sž, dorast) a 08.01.2011 Majstrovstva mužov. Obidve ak-
cie sa uskutočnia v telocvični Spojenej školy.    -ku-

Oznam OOSTZ

Stolný tenis
Jedenáste kolo dalo 

bodku za prvou časťou 
medziokresnej stolnoteni-
sovej súťaže. Stolní tenisti 
z Lužian ani v poslednom 

kole nenašli premožiteľa a s čistým ští-
tom vstúpia do odvetnej časti. Peknú 
sériu víťazstiev Staškoviec prerušili 
Brusničania, ktorí budú zimovať s jed-
nou prehrou na druhom mieste. Tretia 
priečka po prvej časti patrí Svidničke. Na 
konci tabuľky sú stolní tenisti Radomy.

GS V. Hrabovec - ŠŠK Centrál Svidník 
„E 1:17 (Miľo 1-Palko, Baran, Lažo po 
4,5;Kostelnik 3,5). TJ Radoma – ŠŠK 
Centrál Svidník „D“ 2:16 
(Dančišin 1,5; Ľ. Pavlišin 
0,5 – Petrík, Vasiľ po 4,5; 
Štefanco 4 ; Dudáš 3). STO 
Svidnička - STO Breznica 
13:5 (Kosť 4,5;Kozak 3,5; 
Noga Vl. a Vasilenko po 
2,5 – Goč ml.3, Goč st.2). 
JMC Lužany pri Topli 
– Stropkov „C“ Bokša 
15:3 (Tomko Ľ., Cigán po 
4,5; Tomko E. 4;Sabol 
2 - Malina a Bedruň J. 

po 1,5). Stropkov „D“ Tisinec - STOP 
Oľšavka 6:12 (Hrušč 3,5; Varhač 1,5; 
Čabala J.ml.1 – Pašeň 4; Harmada 3,5; 
Harvilko 3; Grešlik 1,5). STO Brusnica - TJ 
ŠM Staškovce 12:6 (Antoš M. 4,5; Antoš 
Ľ. 3,5; Fečko 2,5; Antoš J.1,5 – Maliňak 
Martin 3; Michľovič 2; Maliňak R. 1). 

V dvanástom kole, ktoré je na progra-
me 7.01.2011 (piatok) sa stretnú: ŠŠK 
Centrál Svidník „E– ŠŠK Centrál Svidník 
„D“; STO Svidnička – STMK Stropkov 
„C“ Bokša; TJ Radoma - STO Breznica; 
JMC Lužany pri Topli – STOP Oľšavka; 
Stropkov „D“ Tisinec - TJ ŠM Staškovce; 
STO Brusnica - GS V. Hrabovec.

1. JMC Lužany 11 11 0 0 167:31 33
2. STO Brusnica 11 10 0 1 132:66 31
3. STO Svidnička 11 9 0 2 141:57 29
4. ŠŠK Centrál Svidník „D“ 11 8 0 3 130:68 27
5. TJ ŠM Staškovce 11 7 0 4 93:105 25
6. Stropkov „C“ Bokša 11 5 1 5 104:94 22
7. ŠŠK Centrál Svidník „E“ 11 4 2 5 112:86 21
8. STO Breznica 11 4 1 6 98:100 20
9. STOP Oľšavka 11 3 0 8 81:117 17
10. GS V. Hrabovec 11 2 0 9 51:147 15
11. Stropkov - Tisinec D 11 1 0 10 50:148 13
12. TJ Radoma 11 0 0 11 29:169 11

Tabuľka

Hrané v dňoch 18. a 19. 12. 2010. Stropkovské béčko nastúpilo 
doma v dohodnutom predohrávanom zápase proti vedúcemu tímu 
priebežnej tabuľky Šarišským Michaľanom B a ačko pre zmenu hostilo 
v domácom prostredí Lemešany a takto sa im darilo

STMK STROPKOV B TISINEC - OŠK ŠARIŠSKÉ MICHAĽANY B 1:17
Body: Hrušč 1

STMK STROPKOV A - STO LEMEŠANY 12:6
Body: Bunda Pavol a Stolárik po 3,5;Malina 3;a Fiľarský 2
Mimochodom Bunda Pavol zaznamenal celkovo zatiaľ prvú prehru v súťaži. Ďalšie 

kolo sa bude hrať 30. 01. 2010 to bude už nadstavba Stropkov A o 1. až 6. miesto 
a Stropkov B Tisinec o 7. až 12 miesto. Nadstavba súťaže ešte nie je vyžrebovaná, ako-
náhle bude ihneď Vám prinesieme kto a s kým sa stretne. Tabuľku po konci základnej 
časti uverejníme v nasledujúcom vydaní týždenníka Stropkovské spektrum.

IV. liga sk. šarišsko-dukelská

Touto cestou sa chcú mladí futbalisti Stropkova 
poďakovať sponzorom, ktorí umožnili účasť na turnaji 
Miniligy talentov v Košiciach: Ladislavovi Timanovi, 
Ľubošovi Reiterovi, Pavlovi Širokému (lekáreň 
Galenos), Jánovi Cigánovi a Petrovi Malačinovi.

Poďakovanie

Pozvánka na Štefanský futbalový zápas
Pozývame širokú verejnosť na Štefanský futbalový zápas bý-

valých stropkovských odchovancov, ktorý sa uskutoční v nede-
ľu, 26. decembra so začiatkom o 16.30 hod. v športovej hale SOŠ 
v Stropkove. Svoju účasť na stretnutí prisľúbili: Ľ. Horochonič, P. 
Kočiš, J. Šafranko, J. Kožlej, E. Cichý, J. Čobej, P. Gostič, J. Parilák, M. 

Kulík, A. Lehocký, Ľ. Reiter, T. Jenčo, A. Špak, M. Špilár, M. Veselý, Ľ. a P. Kavkovci, R. 
Pich a K. Kuzma. Tešíme sa na Vašu účasť a prajeme príjemný športový zážitok. -ľk-

Klub Slovenských turistov Slávia Stropkov 
želá všetkým priaznivcom turistiky príjemné 
prežitie vianočných sviatkov, veľa zdravia, 
šťastia a úspechov v novom roku 2011.

Rozhodcovia OOFZ si skompletizovali 
zbierku pódiových umiestnení

Rozhodcovia Ondavského oblastné-
ho futbalového zväzu vo Svidníku patria 
pravidelne na turnaji rozhodcov a dele-
gátov VsFZ O pohár Petra Barnu k TOP fa-
voritom a výnimkou nebola ani posledná 
akcia v Spišskej Novej Vsi. Svidníčania ako 
obhajcovia titulu z roku 2009 vstúpili do 
zápasov v základnej skupine impozant-
ne dvoma víťazstvami 5:0 nad Starou 
Ľubovňou a domácou Sp. N. Vsou. Keďže 
zverenci Pavla Fedeša nezaváhali ani 
proti Trebišovu s Rožňavou, postúpili 
do semifinále z prvého miesta. „Po pr-
vých dvoch zápasoch sa naši priatelia 
z ostatných zväzov smiali, aby sa turnaj 
predčasne ukončil a pohár pre víťaza 
sa vrátil bez ďalších bojov do Svidníka. 
Hoci nám to lichotilo, ostávali sme pri 
zemi. Uvedomovali sme si, že máme 
úzky káder a hráme v päťčlennej skupi-
ne. Preto sme proti Trebišovu a Rožňave 
nechali našich kľúčových hráčov viac 
oddychovať,“ uviedol P. Fedeš. 

V semifinále narazili víťazí z rokov 
1997, 2004, 2006 a 2009 na tradičného 
rivala Košice – mesto, ktorého hráči po-
stavili teóriu úspechu na agresívnej hre 
v osobných súbojov, vďaka čomu dosiahli 
iba zranenie Marcela Homoľu. Penaltový 
rozstrel však už nezvládli a preto sa divá-
ci v športovej hale tešili na finále Svidník 
– Poprad. Úvod stretnutia síce patril 
našim rozhodcom, ale po troch nepre-
menených príležitostiach udrel ako prvý 

súper. Poprad ťažil z vysokej efektivity 
v koncovke a po výhre 4:0 získal celkové 
prvenstvo. „Zápas s Košicami – mestom 
sa niesol vo vypätej atmosfére, preto-
že súper hral v niektorých momentoch 
zbytočne tvrdo, na čo doplatil zranením 
M. Homoľa. Jeho istota v defenzíve nám 
vo finále chýbala, no chlapci odvádzali 
počas celého turnaja výborné výkony, 
za čo im patrí poďakovanie. V prvom 
rade sme sa chceli stretnúť v uvoľnenej 
atmosfére s kamarátmi rozhodcami 
a popri tom odohrať turnaj v medziach 
fair play. Keďže toto sa nám podarilo, 
sme spokojní. Druhým miestom sme si 
vlastne skompletizovali našu zbierku 
pódiových umiestnení, pretože turnaj 
sme štyrikrát vyhrali a viackrát sme 
boli tretí, no druhí sme skončili až na 
17. ročníku,“ zdôraznil P. Fedeš. 

Výsledky:
Základná skupina: Svidník – St. 

Ľubovňa 5:0, góly: Ličko 2, Ivan, Homoľa, 
Pivovarník. Svidník – Sp. N. Ves 5:0, góly: 
Ličko 2, Ivan, Leferovič, Čonka. Svidník – 
Trebišov 2:1, góly: Ličko, Čonka. Svidník 
– Rožňava 1:0, gól: Ivan. Semifinále: 
Svidník – Košice – mesto 0:0, 3:1 na PK, 
góly: Sakalík, Ivan, Ličko. Finále: Poprad 
– Svidník 4:0. Najlepším strelcom turnaja 
sa so šiestimi gólmi stal Peter Ličko.

Zostava OOFZ Svidník: Goč – 
Sakalík, Ličko, Homoľa, Čonka, Leferovič, 
Ivan, Pivovarník.  Imrich Makó

Mušketierky na turnaji v Spišskej Novej Vsi
Vo futbalovom klube FK Spišská 

Nová Ves sa mládežnícki tréneri pol roka 
venujú aj cca dvadsiatim futbalistkám. 
Oslovili našu organizáciu, aby sme im 
pomohli zabezpečiť účastníkov na ha-
lový turnaj dňa 15.12.2010. V stredu 
na Spíš cestovali seniorky a juniorky 
druholigového poľského klubu Sokol 
Kolbusová Dolna, Obchodná Akadémia 
Prešov a Stropkovký výber junioriek 
východného Slovenska. Mušketierky re-
prezentovali tieto hráčky: Zuza Forráiová 
(Košice), Jarka Berežná (Stropkov), 
Slávka Kromková (Bystrany, SN), Viki 

Gallová (Kapušany, PO), Maťa Stašíková 
(Bertotovce, PO), Danka Hovancová 
(Kľušovská Zábava, BJ) Katka Patlevičová 
(Stropkov, na tomto turnaji hrajúca 
trénerka). Dobre pripravený turnaj 
v Mestskej športovej hale mal výbornú 
futbalovo spoločenskú úroveň. Náš vý-
ber hral v silnej zostave a dosiahol tieto 
výsledky: Sokol seniorky 4:0, SNV 4:3, 
Prešov 5:1, Sokol juniorky 6:1. Okrem 
turnajového víťazstva tímu sme mali 
aj najlepšiu strelkyňu, Viki. Ženy Vďaka 
Vám. Viac informácií na www.scholain-
natura.sk.   Jaro Berežný

ŠACH
Okresné kolo SAŠŠ

V piatok 17.12. sa v ABC 
CVČ uskutočnilo okresné kolo 
SAŠŠ v šachu. Bojovalo sa o po-
stup na krajské kolo a zároveň 

aj o body do seriálu okresných majstrov-
stiev jednotlivcov a 4-členných družstiev. 
Hralo sa na 7 kôl s časovým limitom 
2x15 minút. Postup si vybojovali Dávid 
Kosť (ZŠ Konštantínová), Radoslav Paňko 
(ZŠ sv. Petra a Pavla), Andrea Drotárová 
(OGY), Anna Dyľová, Marek Kosť, Terézia 
Paňková a Kamil Butala (všetci gym-
názium SP). Krajské kolo sa uskutoční 
14.1.2011 v Bardejove

Žiacka liga v šachu
Majstrovstvá Košíc v šachu mláde-

že pokračovali v sobotu tretím kolom. 
Hralo sa na 7 kôl s časovým limitom 2x20 
minút na partiu a turnaja sa zúčastnilo 
45 hráčov. 

Úspešne si počínali aj naši mladí ša-
chisti. Samuel Sakalík (Svidník) zo ziskom 
4,5 bodu zopakoval zisk druhého miesta 
v kategórii do 14 rokov z minulého kola 
a Matúš Kotora z ABC CVČ Stropkov ob-
sadil štvrté miesto v tejto kategórii.

V kategórii do 11 rokov Edo Paňko 
(ABC CVČ Stropkov) zaostal o pol bodu 
za najlepšími a tak získal štvrtú priečku. 

V kategórii do 16 rokov Rado Paňko 
(ABC CVČ Stropkov) obsadil zo ziskom 
4,5 bodu 7. miesto.

3.liga družstiev
Siedme kolo 3.ligy družstiev sa 

hralo 19.12. Naši šachisti cestovali do 
Soli, kde vybojovali víťazstvo v drama-
tickom zápase v najtesnejšom pomere 
pomere 3,5 : 4,5. Víťazstvá zaznamenali 
na piatej šachovnici Emil Frandofer, 6. 
Mikuláš Frandofer, 7. Kamil Butala, pol 
bodu za remízu pridali na jednotke Peter 
Brudňak, 2. Eduard Paňko a 4. Anna 
Dyľová.

Najbližší zápas odohráme na domá-
cej pôde (ABC CVČ) 16.01. proti družstvu 
KK Bosco Bardejov.

Kompletné výsledky a aktuálne po-
radie nájdete na www.stropkov-svidnik.
chess.sk

29. 12. 2010 sa v ABC CVČ usku-
točnia dva turnaje. Pre mládež 1997 
a mladší, ktorý je zaradený do celoslo-
venskej súťaže Grand Prix a OPEN pre 
ostatných. 

Prezentácia 8.30 – 8.55 hod. 
Propozície turnaja nájdete na stránke 
šachového klubu.

02. 1. 2010 sa v ABC CVČ uskutoční 
nultý ročník bleskového turnaja bez roz-
dielu kategórii. 

Prezentácia 8.30 – 8.55 hod.
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V 3. kole sa zrodili prvé dve remízy zhodným pomerom 5:5

Dohrávka - 1. kolo

Giboni – Labuns 7:4 (5:1)
Góly: T. Skysľak 2, Farbanec, 

Prokopovič, Potoma, Kochan, 
Michrina po 1 – Bučko 2, Koša, 
Karala po 1. 

Zostava Giboni: Volčko – P. 
Skysľak, T. Skysľak, Prokopovič, 
Jakubčo, Šubert, Potoma, Farbanec, 
Kochan, Michrina, Vrábeľ.

Zostava Labuns: Mulík – Koša, 
Paňko, Bučko, V. Bochin, Karala, J. 

V rámci tretieho hracieho dňa 
Športcentrum ligy v halovom futbale 
vo Svidníku si najväčšiu porciu ukro-

jili Giboni, pretože na nich čakala dohrávka 1. kola s Labun s. Stropkovčania 
známi svojim kolektívnym duchom položili základ víťazstva v prvom pol-
čase, no proti ACTA SK sa im už v rovnakom duchu nedarilo. Súper na čele 
so spoľahlivým R. Vatehom mal stretnutie počas celého jeho priebehu pod 
kontrolou, čo uznal aj kapitán Gibonov P. Skysľak, ktorý na sociálnej sieti 
Facebook kolektívu ACTA SK športovo zablahoželal. V 3. kole sa zrodili aj 
prvé dve remízy. Bukekele ťažiace z rýchlych kontier a výkonu brankára D. 
Hrubého viedlo nad Deltou Galacticos 4:1, ale stropkovskí dorastenci po 
zmene strán vyrovnali. Bukekele sa síce dostali ešte raz do vedenia 5:4, no 
deľbu bodov zariadil tri minúty pred koncom F. Varga. Súboj Fešáci – Sparta 
ponúkol tiež zaujímavú zápletku. Sparta, podobne ako pred týždňom proti 
V. Mirošovu, stále doťahovala. V 42. min. vyrovnal T. Gergeľ na 4:4 a vzá-
pätí dostal 2-minútový trest J. Puchír. Jeho spoluhráči však oslabenie ustáli 
a stredopoliar FK Drustav Svidník po návrate na palubovku dostal svoj tím 
opäť do vedenia. O definitívnej podobe výsledku rozhodol v 49. min. A. 
Čakurda, keď zapichol loptu šikovne pod brvno. Pušným prachom nešetrili 
ani EJ-HA s Kimostavom, ktorý otočil z 1:3 na 5:3. EJ-HA ukázalo vnútornú 
silu obratom na 5:7 a hoci M. Barvirčák v závere pridal ešte jeden presný 
zásah, čas už Kimostavu nedovolil myslieť na lepší výsledok. Sympatickým 
výkonom sa proti Parným Valcom prezentovali Drviči. Skúsenejší obhaj-
ca titulu sa mohol spoľahnúť na strelecký apetít J. Tirera s P. Špakom, no 
Drviči kožu lacno nepredali. V prvom polčase stiahli z 0:3 na 2:3 a v druhej 
25-minútovke šteklili súpera do stavu 5:7. Hoci Parné Valce potvrdili úlohu 
favorita, ku cti Drvičov slúži, že v korektnom meraní síl hrali naplno bez 
náznaku rezignácie do posledných sekúnd. V poslednom vystúpení na seba 
narazili Bizoni a V. Mirošov. Bizoni síce viedli v úvode 2:1, ale V. Mirošov 
sa postupne rozbehol a zásadný krok k víťazstvu urobil v druhom polčase, 
kedy dvoma rýchlymi gólmi z kategórie lacnejších natiahli jeho hráči stav zo 
4:2 na 6:2, čím definitívne naklonili misky váh na svoju stranu.

1. Parné Valce 3 3 0 0 42:14 9
2. V. Mirošov 3 3 0 0 35:14 9
3. ACTA SK 3 3 0 0 18:5 9
4. Delta 3 2 1 0 25:15 7
5. Drviči 3 2 0 1 29:15 6
6. Giboni 3 2 0 1 14:16 6
7. Fešáci 3 1 1 1 28:17 4
8. Labun‘s 2 1 0 1 11:12 3
9. Bizoni 3 1 0 2 12:19 3
10. Kimostav 3 1 0 2 18:29 3
11. Rovné 3 1 0 2 18:29 3
12. EJ-HA 3 1 0 2 15:27 3
13. Sparta 3 0 1 2 16:19 1
14. Bukekele 3 0 1 2 11:24 1
15. Kanonieri 2 0 0 2 9:14 0
16. Superpoistenie 3 0 0 3 13:45 0

Tabuľka po 3. kole
Bochin, Mata. 

Výsledky – 3. kolo 

Bizoni – V. Mirošov 3:9 (2:4)
Góly: M. Bučko 2, Kandráč 

– Husák 4, Gáll, Petranik, Boruv, 
Kaleja, Lauko po 1.

Zostava Bizoni: Cichý – Ludvík, 
M. Bučko, P. Bučko, Petrovský, 
Mihalík, Mražik, Kandráč, Paľurik, 
Štoffa. 

Zostava V. Mirošov: Rajko – Gáll, 

Petranik, Mihálik, Pillár, Husák, 
Boruv, Karala, Kaleja, Lauko.

Drviči – Parné Valce 7:11 (2:6)
Góly: Mir. Malačina, Šafranko, 

Medvec po 2, Dovičák – Špak, Tirer 
po 4, Kočiš 2, Bokšanský.

Zostava Drviči: Kytik – Mir. 
Malačina, Ivančo, Šafranko, Medvec, 
T. Kočiš, Dovičák, Haraščák, Ľ. Kočiš.

Zostava Parné Valce: Bujdoš – 
Špak, Pavlík, Potoma, Kočiš, Medvec, 
Bokšanský, Tirer, Dolutovský, Vrábeľ, 
Gonos.

Fešáci – Sparta 5:5 (3:1)
Góly: Puchír 3, Pich 2 – Čakurda, 

Gergeľ po 2, Kapišovský.
Zostava Fešáci: Juhás – Mulík, 

Puchír, Pich, Čičvara, Bučko, Haľko, 
Harvilko, Kokinda, Venglár, Gula, 
Paňko. 

Zostava Sparta: Lukáček 
– Horochonič, Bľacha, Slávik, 
Kapišovský, Čakurda, Gergeľ, 
Bochin.

ACTA SK – Giboni 8:2 (4:0)
Góly: Jakubčo 3, Adamica, 

Bujdoš, Zápotocký, Kentoš, Porkoláb 
po 1 – P. Skysľak, Farbanec.

Zostava ACTA SK: Vateha 
– Adamica, 
Bujdoš, Jakubčo, 
R. Kovalčík, 
Zápotocký, J. 
Kovalčík, Špilár, 
Kentoš, Motyka, 
Porkoláb.

Z o s t a v a 
Giboni: Volčko – P. 
Skysľak, T. Skysľak, 
P r o k o p o v i č , 
Jakubčo, Šubert, 
Potoma, Farbanec, 
Kochan, Michrina, 
Vrábeľ.

EJ-HA – Kimostav 
7:6 (3:1)

Góly: Goriščák 
3, Slávik 2, Pustý, 
Šraga po 1 – 
Barvirčák, Dubas 
po 2, M. 

Munka, Švahla po 1.
Zostava EJ-HA: Pustý – 

Suvák, Popernik, T. Majda, 
Kriško, Goriščák, Šraga, Slávik, 
Darivčák, Harvilko.

Zostava Kimostav: Štefanco 
– M. Munka, Barvirčák, Kimák, 
Čobej, Vojček, F. Munka, Švahla, 
Mihaľ, Ludvik, Tkáč, Kapišovský, 
Dubas, Puchír. 

Rovné – Superpoistenie
8:5 (4:4)

Góly: Palenčár 3, Špak 2, Ferenc, 
Mich. Ilčisko, Horváth po 1 – Partila 
3, Maťaš, Hvišč po 1.

Zostava Rovné: Jurek – M. 
Ksenič, Mat. Ilčisko, doruľa, Ferenc, 
Palenčár, Vansa, Mich. Ilčisko, L. 
Ksenič, Horváth, Vaľany, Špak.

Zostava Superpoistenie: Braja 
– Jurčenko, Maťaš, Seman, Partila, 
Lukáč, F. Schrenk, D. Schrenk, Vaňko, 
M. Suchodovský, Hvišč. 

Delta Galacticos – Bukekele
5:5 (2:4)

Góly: Demčo 2, Poľak, Burcák, 
Varga po 1 – Medvec 3, Homoľa 2.

Zostava Delta Galacticos: 
Kolesár – Demčo, Dolutovský, 
Micheľ, Petrišin, Poľak, Burcák, 
Teraz, Varga, Lukáč, Keselica, 
Kaňuk.

Zostava Bukekele: Hrubý – M. 
Mojsej, Bičej, L. Mojsej, Homoľa, 
Medvec, Demjan. 

Najlepší strelci po 3. kole
12 gólov - Jozef Tirer (Parné Valce), 
9 gólov - František Husák (V. 
Mirošov),
8 gólov - Patrik Špak (Parné Valce), 
Ján Vachaľ (Parné Valce), Pavol 
Šafranko (Drviči),
7 gólov - Ján Puchír (Fešáci), 
6 gólov - Peter Poľak (Delta), Róbert 
Pich (Fešáci), Martin Palenčár 
(Rovné),
5 gólov - Tomáš Dubas (Kimostav), 
Stanislav Boruv (V. Mirošov), Ján 
Medvec (Bukekele), Stanislav 
Cuprišin (Sparta), Miroslav Demčo 
(Delta), Jozef Karala (V. Mirošov), 
Dávid Dovičák (Drviči). 

Program 4. kolo - 26. 12. 2010 (ne-
deľa, zmena začiatok o 10.00 hod.)
1. zápas 10.00 Superpoistenie 
- Bukekele
2. zápas 11.00 Drviči - Ej-HA
3. zápas 12.00 Labun´s - Kimostav
4. zápas 13.00 Sparta OVB - Rovne
5. zápas 14.00 Kanonieri – ACTA SK
6. zápas 15.00 Bizoni - DEV-CU Fešaci
7. zápas 16.00 Delta - Parné Valce
8. zápas 17.00 Giboni - V. MirošovDelta
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Týždeň GALENOS UNIVERSA KAPPA FONTÁNA  PROXIMA Dr. Max
 Hlavná 1544/65 Hlavná 1649 Akad. Pavlova  oproti  pri štvorobvode v nemocnici
 obchodný dom    pri pošte pri nemocnici far.kostolu  
  51. 2010 20.12.-26.12. ————— ————— ————— ————— —————
  52. 2010 ————— ————— ————— —————        27.12.- 2.1. —————
    1. 2011 —————        ————— ————— ————— ————— 3.1. - 9.1.
    2. 2011      ————— 10.1. - 16.1. ————— ————— ————— —————
    3. 2011 17.1. - 23.1. ————— ————— ————— ————— —————
    4. 2011 ————— ————— 24.1.-30.1. ————— ————— —————
    5. 2011      ————— ————— ————— 31.1. - 6.2. ————— —————

Rozpis pohotovostných služieb lekární v meste Stropkov

Mesto Stropkov pozýva širokú verejnosť na IV. ročník Vianočných re-
meselných trhov, ktoré sa uskutočnia v stredu 22. decembra 2010 v mest-
skom parku pri fontáne v čase od 9.00 – 18.00 hod.

Predajcovia počas vianočných trhov budú ponúkať na predaj typic-
ký vianočný tovar ako napr. med, ľudovoumelecké výrobky, medovníčky, 
drevené hračky, keramiku, vianočné ozdoby a rôzne iné ručne zhotovené 
výrobky.

Svoje výrobky budú prezentovať aj členovia ZO SZZP v Stropkove, 
Rómske komunitné centrum a Domov sociálnych služieb. Chýbať nebudú 
ani stánky s občerstvením.

Vo vianočnom kultúrnom programe sa predstavia: Miešaný spevácky 
zbor KARMEL, Zbor sv. Cyrila a Metoda pri kláštore redemptoristov a žiaci 
speváckeho odboru ZUŠ F. Veselého v Stropkove.

Stropkovský Jeden svet
Pozývame širokú verejnosť na 2. ročník festivalu po-

pulárnych dokumentárnych filmov Stropkovský jeden 
svet, ktorý sa uskutoční v Katolíckom kultúrnom dome 
A. Hlinku (bývalé kino) v dňoch 27. - 30. decembra 
2010. Bude sa premietať každý deň vždy so začiatkom 
o 16.30 hod. približne do 21.30 hod.

Digitálne vysielanie v KDS (TKR) Stropkov
KDS SBD Stropkov, spol. 

s.r.o oznamuje účastníkom 
pripojeným na televízny káb-
lový rozvod, že programová 
ponuka bola rozšírená o di-
gitálne vysielanie v norme 
DVB-C. Používatelia rozšírenej 
programovej ponuky si môžu 
digitálne vysielanie naladiť 
na TV prijímačoch s DVB-C 
tunerom alebo prostredníc-
tvom externého zariadenia 
SET-TOP-BOX (STB).

Digitálna programová 
ponuka je šírená v pásme 

Občianske združenie Ohnivé srdce lásky oznamuje, že počas 
stropkovských vianočných trhov 22. 12. 2010 bude konať verejnú 
zbierku Dobročinných vianočných trhov, ktorá bude realizovaná 
predajom vlastnoručne zhotovených výrobkov. Verejná zbierka 
bude prebiehať v čase od 09.00 do 18.00 hod. v predajnom stán-
ku v mestskom parku pri fontáne. Na realizáciu tejto zbierky vydal 
Obvodný úrad v Stropkove rozhodnutie č. 2010/01725/02 o povo-
lení na jej vykonanie.

Finančný príspevok bude použitý na zakúpenie policového 
a skriňového systému do spoločenskej miestnosti, spoločenských 

a didaktických hier a pomôcok, 
výtvarných potrieb hračiek a kníh 
pre deti, odborných kníh pre dob-
rovoľníkov združenia. Vyúčtovane 
verejnej zbierky bude Obvodnému 
úradu v Stropkove predložené do 
22. 01. 2011.

Tešíme sa na Vašu návštevu 
v našom predajnom stánku.

Mgr. Stanislava Hubáčová,
štatutárny zástupca

Verejna zbierka počas 
Dobročinných vianočných trhov

UHF v šiestich streamoch na 
frekvenciách 338, 346, 354, 
362, 370 a 378 MHz, mo-
dulácia QAM 256 (QAM64, 
QAM128), symbolová rých-
losť 6,9 ksymb/s.

V programovej ponuke sú 
slovenské a české televízne 
kanály, ako aj ďalšie zahra-
ničné televízne kanály v di-
gitálnej SD kvalite a niekoľ-
ko programov v HD kvalite. 
Súčasťou digitálneho vysiela-
nia je aj množstvo rozhlaso-
vých staníc.

V súčasnosti je vysielanie 
digitálnej TV v testovacom 
režime a programová ponuka 
sa môže meniť.

Väčšina LCD či plazmo-
vých televízorov má zabudo-
vaný iba DVB-T tuner, ktorý 
je určený na príjem terestri-
álneho digitálneho vysielania 
(cez anténu) ale pre káblové 
rozvody je nevhodný.

Avšak aj pre takýchto 
zákazníkov sme pripravili 

možnosť vyskúšať si, res-
pektíve pozrieť digitálne vy-
sielanie. Na frekvencii K29 
- 538 MHz a K31 - 554 MHz si 
môžete naladiť nekódované 
programy.

Počet TV kanálov v DVB-T 
norme už nebudeme rozširo-
vať a terajšie vysielanie slúži 
len ako ukážka digitálneho 
vysielania pre majiteľov TV 
prijímačov s DVB-T tunerom.

KDS SBD Stropkov

Pozvánka
Rada klubu dôchodcov v Stropkove pozýva všetkých 

členov na silvestrovské posedenia dňa 31. 12. 2010 
(piatok) o 16.00 hod. v klube dôchodcov.  RKD


